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IMPORTANT
Aquest setmanari no accepta com a seues les opinions 
expressades pels col·laboradors, que tenen l’exclusiva 
responsabilitat del text publicat amb la seua firma, ni es 
fa responsable de l’autenticitat de la publicitat. Vinaròs 
agraeix totes les col·laboracions, però adverteix 
que els originals a les diferents seccions no podran 
sobrepassar les 25 línies de lletra Times New 
Roman (cp.12), excepte en el cas de partits 
polítics amb representació municipal que 
tenen assignat un espai fixe. En l’original, hi 
haurà de constar la firma i figurar el nom, cognoms, 
domicili, telèfon, fotocòpia del DNI de l’autor, o bé, 
en el cas d’entitats, del representant responsable. 
No s’admetran pseudònims. La direcció no es 
compromet a publicar les col·laboracions que 
arriben després del dimarts a les 13 hores.
Per correu electrònic:  
diariet@vinaros.es, usb, cd, i, en última 
instància, en paper. 
Els escr i ts que requerisquen resposta sols 
s ’admetrà un torn de rèpl ica.

ACTUALITAT

Vinaròs va procedir dijous 3 de desembre a l’apertura al 
públic de la primera fira “Lluis  Santapau”  de productes 
elaborats amb xocolata i una pista de gel sintètic, que són dos 
de les principals atraccions de la programació nadalenca. 
 
La  Fira  Lluís  Santapau  està situada en la pèrgola 
del passeig de Colom, i tindrà lloc del 3 al 13 de 
desembre. En ella participen cinc parades que 
ofereixen productes elaborats amb xocolata, així 

també com a dolços tradicionals nadalencs. La fira 
és un homenatge a  Lluis  Santapau, veí  vinarossenc 
que va ser un mestre de la xocolata i és considerat un 
dels principals precursors de les mones de xocolata. 
 
Una altra de les novetats d’aquest nadal és la instal·lació 
d’una pista de gel sintètic, situada també en la pèrgola 
del passeig de Colom, enfront de la fira, des del 3 de 
desembre al 6 de gener.

La Fira Lluis Santapau i la pista de gel sintètic, 
atraccions del Nadal a Vinaròs

X.Flores
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ACTUALITAT

X.Flores
L’Ajuntament de Vinaròs ha decidit 
realitzar una cavalcada de reis 
per al dia 5 de gener, després de 
canviar la normativa autonómica 
i permetre-ho ara la Generalitat. 
El regidor de Projecció Festiva, 
Marc  Albella, va explicar que “quan 
presentem la programació de Nadal 
no era possible realitzar les cavalcades 
itinerants i vam proposar un espectacle 
televisat. Des de llavors, la normativa 
ha canviat i ens adaptem a ella, com 
ja teníem previst. D’aquesta manera, 
després de l’espectacle de rebuda als reis 
mags realitzat a la plaça de bous, que serà 
retransmès per televisió, realitzarem una 
sortida ràpida per la majoria de carrers 
de Vinaròs, però sense la fastuositat 
habitual. Ja ho teníem previst si canviava 
la normativa i així serà”, va explicar Albella. 
Això sí, el regidor va matisar que haurà 
de presenciar-se des dels balcons ja 
que “cal tenir en compte que no podrà 
passar la cavalcada per tots els carrers 
perquè estem en una situació encara 
complicada. Serà una cavalcada àmplia i 
ràpida, tot el diversa i generosa possible, 

però discreta i testimonial, només perquè 
els xiquets i xiquetes vegin que els reis 
no els han deixat de costat i que també 
estan a Vinaròs en moments difícils”. 
El PP de Vinaròs, a través del seu portaveu, 
Juan Amat, havia instat dies abans al 
govern municipal a que organitzés la 
cavalcada ja que la Conselleria de Sanitat 
les havia autoritzat. Amat va considerar 
que era “possible i desitjable” que els 
infants pogueren veure els reis des 
dels balcons i va proposar dissenyar 
un recorregut ampli per la major part 
dels carrers de la ciutat, apuntant  que 
mantenint les precaucions es podia fer.
Albella  va lamentar que el tema 
“s’haguera convertit en actualitat 
política”, en referència al PP. “Crec que 
hi ha preocupacions més importants 
que no fer notes de premsa per a veure 
si es fa o no cavalcada de reis. Lamento 
que un partit que en el seu moment ja 
va fer política dels morts, dient en 2017 
que no haurien nínxols en el cementiri 
municipal, ara utilitzi també als infants. 
Si la il·lusió i la normativa van de la mà, 
l’Ajuntament sempre remarà a favor”, va 
concloure.

L’Ajuntament prepara una cavalcada de reis “àmplia però ràpida” 
en canviar la normativa i permetre-ho la Generalitat

El portaveu del PP, Juan Amat, ho havia sol·licitat dies abans, i el regidor de Projecció Festiva Marc Albella va dir que ja estava previst

La Tourist Info Vinaròs ha passat en els darrers dies 
una auditoria que li ha permés renovar el distintiu de 
qualitat Q de l’Institut de Qualitat Turística Espanyola 
(ICTE). 
La Tourist Info Vinaròs pertany a la Xarxa Tourist Info 
de la Comunitat Valenciana i ha renovat el distintiu Q, 
any rere any, des de l’any 2007. La Q és un distintiu 
de qualitat que permet diferenciar els serveis d’una 
entitat o empresa turística de la competència i és una 
garantia reconeguda que només poden obtindre 
aquelles organitzacions, públiques i privades que 

evidencien complir amb una sèrie de requisits relatius 
a la gestió, servei i infraestructures de l’organització. 
El regidor de Promoció de la Ciutat i Interés Turístic 
de l’Ajuntament de Vinaròs, Marc Albella, ha posat 
en valor el gran treball de tot el departament de 
Turisme en la consecució d’aquest distintiu en un any 
especialment dificultós arran de la situació ocasionada 
per la Covid-19. A més a més, també ha volgut agrair la 
subvenció rebuda pel Patronat Provincial de Turisme 
de la Diputació de Castelló que ha permés contractar 
un informador turístic durant 6 mesos.

Vinaròs renova el distintiu de qualitat de la Tourist Info Vinaròs
L’ajuda del Patronat Provincial de Turisme de Castelló per a contractar informadors turístics ha facilitat la renovació de la Q 



12 desembre de 2020

4

ACTUALITAT

El dilluns dia 30 de novembre es va posar en 
marxa la segona edició del projecte Antenes 
de Transferència impulsat per la Universitat 
Jaume I de Castelló amb la participació de 
l’Ajuntament de Vinaròs. Aquest projecte 
s’emmarca en el conveni de col·laboració 
signat amb la finalitat de posar en contacte 
grups d’investigació de l’UJI amb les empreses 
de la localitat i la seua zona influència.
L’objectiu és impulsar la transferència 
de coneixement i tecnologia entre la 
universitat i les empreses per donar suport 
a l’emprenedoria innovadora. Es pretén que 
la indústria de l’entorn de Vinaròs i grups 
d’investigadors de la Universitat Jaume I 
es coneguen i exploren les possibilitats de 
col·laboració, a més de servir per a millorar 
la transferència de coneixement i els 
programes innovadors que es generen des 
de la universitat cap a les empreses.

La regidora d’Ocupació, Maria Cano, va ser 
l’encarregada, al Centre del Coneixement 
Vinalab, d’inaugurar aquesta jornada, que 
enguany a causa del coronavirus, s’ha 
desenvolupat de forma virtual. Segons 
comentava “és important crear sinergies entre 
els grups d’investigació de l’UJI i les empreses 
per a poder crear noves idees empresarials o 
posar en marxa nous projectes, que ajuden a 
millorar la competitivitat”.
Per la seua banda, el vicerector adjunt de 
Transferència, Innovació i Emprenedoria 
de l’UJI, David Cabedo, va detallar que tot i 
la pandèmia cal continuar treballant per a 
desenvolupar noves idees emprenedores. 
En aquest sentit, insistia que “ara més que 
mai és imprescindible continuar innovant, 
amb totes les potencialitats que ofereixen 
les noves tecnologies, per a poder superar 
l’actual crisi econòmica i social”.

Amb el lema “Tots iguals, tots diferents... 
sempre especials” l’Ajuntament de Vinaròs 
s’ha afegit un any més a la commemoració 
del Dia Internacional de les Persones amb 
Discapacitat. Les regidores de Política 
Social i Joventut, i Educació i Infància, Berta 
Domènech i Begoña López, han presentat 
els actes que s’han programat, amb la 
col·laboració de les entitats locals, per 
celebrar aquesta jornada tan important.
La regidora Domènech ha detallat els actes 
que va celebrar ahir Cocemfe Maestrat amb 
una jornada reivindicativa per demanar als 
veïns que respecten les places de pàrquing 
per a persones discapacitades, així com la 
campanya que ha dut a terme avui mateix 
per reconèixer l’autonomia personal d’aquest 
col·lectiu tan important de la nostra societat. 
D’altra banda, Domènech ha destacat que 
l’Associació de Comerciants també s’ha afegit 
a la commemoració del Dia Internacional de 
les Persones Discapacitades amb l’exposició 
als establiments dels dibuixos que han 
realitzat els alumnes dels centres educatius, 
per tal de fomentar la inclusió social.
Per la seua banda, la regidora López ha 
assenyalat que “malauradament la crisi 

sanitària no ha permès realitzar actes més 
multitudinaris, com el que es va celebrar l’any 
passat a la plaça Parroquial, amb l’assistència 
dels alumnes dels centres educatius de la 
ciutat, tot i així des de l’Ajuntament hem 
volgut commemorar igualment aquesta 
jornada amb actes adaptats als requeriments 
sanitaris, com la lectura virtual del manifest”.
Manifest institucional 
Els alumnes del Centre d’Educació Especial 
del Baix Maestrat han sigut els encarregats 
de fer la lectura del manifest, a través d’un 
vídeo, per a reivindicar els drets de les 
persones discapacitades i un major inclusió a 
la societat. El manifest es pot veure de forma 
íntegra a les xarxes socials de l’Ajuntament 
de Vinaròs.

Vinaròs participa en la segona edició d’Antenes de Transferència
És una iniciativa impulsada per la Universitat Jaume I i les regidories d’Innovació Digital i Ocupació, 

amb l’objectiu de posar en contacte els grups d’Investigació de l’UJI amb empreses del territori

Vinaròs commemora el Dia Internacional de les Persones amb Discapacitat

Pz. Agustín Comes, 5, Bajo · VINARÒS
www.estate -vinaros.com         estate.vinaros@gmail .com

+34 964 82 50 48

Disfruta de tu tiempo y dinero, 
        ¡ confía en nosotras !                    

¡Vendemos tu casa !

Corporació Municipal i entitats locals s’han unit una vegada més per sensibilitzar als veïns 
i donar més visibilitat al col·lectiu de les persones amb discapacitat
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X.Flores
La regidora de Comerç, Anna Fibla, ha presentat 
aquesta setmana la campanya promocional de 
Nadal per incentivar les compres als comerços 
locals de Vinaròs. Una campanya que incideix 
en la positiva oferta comercial que ofereixen els 
establiments de la ciutat i a facilitar la manera 
d’adquirir els productes als clients. “Volem 
que siga aquest nadal temps de compres 
en el nostre petit comerç; sabem que és un 
moment complicat per a ells. I per a ells i per 
ells hem pensat a realitzar aquesta campanya. 
A Vinaròs hi ha 500 petits establiments que 
ofereixen una variada oferta de productes 
de qualitat a preus assequibles i amb atenció 
personalitzada, la qual cosa fa que tinguin total 
garantia. L’objectiu de la campanya és que la 
gent realitzi les seves compres nadalenques 
en el petit comerç  vinarossenc”, va indicar. 

En la campanya, a més de la cartelleria habitual 
i la publicitat en premsa, ràdio, televisió i 
xarxes socials, s’ha pensat especialmente a 
cuidar l’apartat digital, i per això la pàgina web 
de l’Ajuntament www.vinaros.es té un apartat 
específic amb una galeria comercial que 
conté més de 800 establiments (comerços, 
serveis i restauració) la seva ubicació, contacte 
i pàgina web de manera fàcil i  intituitiva. 
“És una altra manera d’incentivar la venda 
tant de manera presencial com online 
de manera senzilla”, va assenyalar  Fibla. 
El concepte de la campanya està treballat “per 
a arribar a tots els potencials compradors, tant 
als vinarossencs com els de poblacions veïnes”. 
Fibla va confiar que aquesta campanya ajudi al 
fet que molts ciutadans decideixin realitzar les 
compres a Vinaròs aquest nadal.

L’Ajuntament llança una potent campanya per a incentivar 
les compres als comerços de Vinaròs per Nadal 

Premis del concurs de dibuix ‘El teu comerç al Nadal de Vinaròs’

Nalu Hernández Azuaga, amb l’obra Al nadal millor al mercat en la categoria 
6-8 anys i  Andreu Borut Querol, amb l’obra La màgia del nadal a Vinaròs en 
la categoria 9-11 anys, han resultat guanyadors del concurs de dibuix “El teu 
comerç al Nadal de Vinaròs” que va tindre lloc del 13 al 29 de novembre. 
Els premis els va donar a coníexer la regidora de Comerç Anna Fibla i 
consisteixen en dos targetes regal per valor de 250€ cadascuna, per a la 

compra d’equipament o material per al menor. Les targetes només es podran 
utilitzar en el comerç local de Vinaròs.
Els dibuixos participants s’exposaran al Mercat i als aparadors dels comerços 
associats a les associacions de comerç de Vinaròs. Fibla va animar als artistes, 
famílies i public en general, que s’apropen a contemplar les obres realitzades 
pels xiquets i xiquetes que amb tanta il·lusió han participat en este concurs.
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La Presidenta de Caixa Rural Vinaròs, Josefa 
Gondomar Miñana, ha presentat els detalls que 
rebran aquest any els socis i les sòcies de Caixa 
Vinaròs.
Enguany l’entitat celebra el seu 50è aniversari, i per 
tant ho vol celebrar en tots els socis que confien en 
Caixa Vinaròs i què l’ajuden a continuar endavant. 
Per aquest motiu, a més del calendari dissenyat 
per Sebastià Casanova Fàbrega què tots els anys 
edita i que enguany fa precisament referència a 
les diferents activitats què Caixa Vinaròs i la seua 
Fundació ha anat realitzant, també s’ha volgut 

introduir una novetat, substituint la botella de 
moscatell què s’ha donat els darrers anys, per una 
botella d’oli verge extra de l’empresa castellonenca 
Olis Cuquello situada a La Jana. Aquesta empresa 
ha estat guardonada amb una medalla d’or al Japó 
i també ha rebut el primer premi del concurs d’olis 
de la Comunitat Valenciana
A més, en companyia de l’oli, els associats també 
rebran un bol de ceràmica de Traiguera, feta a 
l’alfarera dels germans Mellat, d’una llarga tradició 
a les nostres comarques.
Així doncs, malgrat totes les dificultats què estem 

tenint, no s’ha volgut deixar d’estar al costat de 
tots els socis de Caixa Vinaròs, per agrair-los la seua 
confiança .
Els dies de lliurament seran : 10-11-14-15 i 16 de 
desembre
I els horaris: matins de 8:30 h a 13:30 h i per les 
tardes de 17:00 h a 20:00 h
També, es repartiran els lots als pensionistes, que 
segurament ja han rebut les cartes especificant el 
dia què han d’anar a recollir-los.
El lloc de repartiment serà a la Pça. Cardenal 
Tarancón com tots els anys.

La construcció de la passarel·la del 
riu Cervol està més a prop de ser una 
realitat, després que tres empreses 
hagen presentat les seues ofertes per a 
executar el projecte. Es tracta de Becsa 
SA, Levantina Ingenieria y Construcciones 
SA, Pantallax SL i Vías y Construcciones 
SA, totes tres candidates s’encarregaran 
de la redacció del projecte, així com 
l’execució de les obres.
L’alcalde Guillem Alsina ha recordat 
que la passarel·la del riu Cervol està 
inclosa dintre de l’Estratègia de 
Desenvolupament Urbà Sostenible 
Integrat (EDUSI), amb el finançament 
del fons europeus FEDER. Segons 
afegia “la construcció d’aquesta 
infraestructura suposarà una important 

millorar en les comunicacions per 
als veïns de la Costa Nord i voltants, 
que podran travessar el riu de forma 
molt més directa”. Així mateix, Alsina 
comentava que també serà una millora 
important per a totes les persones que 
practiquen esport. 
En aquest sentit, el regidor 
d’Urbanisme, José Chaler, ha assenyalat 
que “la passarel·la del riu Cervol, 
juntament amb el projecte de la Via 
Litoral de la Generalitat Valenciana, 
permetrà connectar la costa de Vinaròs, 
des d’Aiguadoliva fins a Saldonar, per la 
vora de la mar sense interrupció del 
trànsit rodat”. En total gairebé 6Km 
perquè la gent puga caminar o gaudir 
de l’esport.

Es presenten tres empreses per al projecte de la passarel·la del Cervol
La licitació té un preu de sortida d’1,5 milions d’euros i inclou la redacció del projecte, 

així com la construcció de la passarel·la ciclopeatonal a la desembocadura del riu

Caixa Vinaròs presenta els detalls que rebran els socis 
en el 50è aniversari de l’entitat
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APNAL-ECOLOGISTES EN ACCIO DE VINARÒS
Al passatge Doctor Santos tenim un magnífic 
lledoner (Celtis australis) espècie autòctona molt 
utilitzada als conreus per a delimitar marges de 
finques, atraure fauna beneficiosa i donar ombra 
a l’estiu, etc. Es tracta d’un arbre inscrit al catàleg 
d’arbres monumentals i singulars de la Comunitat 
Valenciana, i catalogat com d’interès local per 
la  direcció general de Medi Natural i d’Avaluació 
Ambiental (RESOLUCIÓ de 15 de gener de 2020, 
del director general de Medi Natural i Avaluació 
Ambiental, per la qual  s’actualiza el Catàleg 
d’Arbres Monumentals i Singulars de la Comunitat 
Valenciana). 
Aquest arbre monumental és un lloc ideal per 
a les aus perquè li dona molts llocs per a criar, 
proporciona aliment comestible a la tardor, facilita 
zones de refugi i dormidors,….; per a les persones 
perquè ens dona ombra i humitat a l’estiu; perquè 
té una història i singularitat; perquè fomenta la 
biodiversitat; perquè és cultura tradicional,…
Desgraciadament, si ens atenim a la seua situació 
actual, diriem que és veritablement lamentable. 
Està dolent pels atacs de fongs, encaixat en una 
zona peatonal del poble i amb un escocell massa 
reduït per a la seua copa arbòrea.  A més, tant els 
veïns del carrer com el propietaris dels establiments 
propers es queixen pels sorolls i per la brutícia que 

generen els pardalls que acudixen a l’hivern a 
dormir. A més a més, s’han plantat magnolis molt 
prop de l’arbre i podrien crear conflictes d’espai,  
que tampoc afavoreixen  al lledoner protegit. 
La presència, a la tardor i a l’hivern, de nombrosos 
dormidors de pardals a aquest arbre,  evidencia 
una manca d’espais verds i d’arbres grans a la 
nostra ciutat. Es normal que els pardals siguen part 
de la biodiversitat de les ciutats i ens ajuden amb 
la lluita biològica contra les plagues d’insectes. 
Hem d’aprendre a conviure amb ells. Troben en 
els arbres grans zones de refugi per passar la nit i 
evitar els depredadors. El que no es normal és què 
una part molt important dels pardals de la ciutat 
tinguen només un arbre on passar la nit.  
És difícil evitar les conseqüències d’aquesta 
acumulació d’aus amb mitjans mecànics, sense 
fer-li mal a l’arbre: es pot posar una gravació d’au 
rapaç per a què no s’apropen; tirar petards per 

espantar-los;  o com pareix què és la intenció de 
l’Ajuntament, cobrint tot l’arbre amb una enorme 
xarxa, què, a més, produirà un impacte visual molt 
gran, pot ferir l’arbre, pot causar la mort dels pardals 
que hi queden atrapats en trencar-se la xarxa, etc. 
Per a nosaltres aquesta última opció és totalment 
desaconsellable pels seus impactes i no es realitza, 
que sapiem, en cap ciutat espanyola. 
Creem que la millor opció per a l’arbre i per a reduir 
l’impacte de la brutícia seria ampliar l’escocell fins 
que arribe a tota l’amplada de la copa. Sempre 
què es faça amb compte per no danyar les arrels 
del lledoner. També es podria intentar posar 
alguna mena de vela al voltant del seu tronc; a 
més de proporcionar uns bons desaigües amb les 
pendents adequades que faciliten la neteja al seu 
voltant. 
Estem segurs que els veïns i els vianants agrairan 
l’esforç. 

Salvem el Lledoner 
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X.Flores
El PSPV-PSOE Ports Maestrat ha mostrado su 
satisfacción por los presupuestos presentados por 
el Consell y el Gobierno Central para el próximo 
año. El alcalde de Vinaròs, Guillem Alsina, el 
secretario general comarcal del partido Evaristo 
Martí, la diputada a les Corts Anna Besalduch, y el 
secretario de organización, Sergio Bou 
En cuanto a las inversiones previstas en Vinaròs, 
Alsina dijo que “estamos contentos con lo previsto 
en las cuentas”, recordando que se remodelará 
el Palau de Justícia con 1,6 millones, se prevé la 
redacción del proyecto del nuevo centro de salud, 
que calificó de “magnífica noticia y reivindicación 
histórica de la localidad y más ahora con las 
dificultades que ocasiona a diario la pandemia” y 
otras actuaciones en costas y el puerto. 
Por otro lado, Evaristo Martí consideró que el 
presupuesto de 2021, que asciende a 25.528 
millones de euros, un 11,3% más que el de este 
año, es “muy importante y está pensado para 
hacer frente a la pandemia, tanto en el aspecto 
socioeconómico y sanitario como para establecer 
las bases de la recuperación”. Destacó también 
que el objetivo de las cuentas “es garantizar los 
servicios públicos y reforzar el estado del bienestar, 
teniendo en cuenta que son unos presupuestos 
excepcionales para un momento excepcional”. 
Además, también destacó la vinculación de estas 
cuentas con las presentadas por el Gobierno 
Central, que “nos sacan de la incertidumbre de la 
regla de gasto impuesta por el Gobierno Central 
que tanto nos preocupaba a los ayuntamientos, lo 
cual es muy importante teniendo en cuenta que 
podremos utilizar los remanentes de tesorería, y 

se garantizan las transferencias a las comunidades 
autónomas”. También dijo de los presupuestos 
estatales que “apuestan por la reconstrucción”, 
al igual que los fondos europeos con el fondo 
de reconstrucción de 140.000 millones a fondo 
perdido, en este momento bloqueado por Polonia 
y Austria. “Es una apuesta clara de la UE para salir de 
la crisis, y la Comunitat Valenciana recibirá un 10% 
de esta cantidad (14.000 millones) en tres años que 
hay que invertir “inteligentemente y por el bien de 
las personas”.
“En definitiva, son momentos de mucha dificultad, 
pero también de mucha esperanza”, concluyó.
La diputada autonómica Anna Besalduch, por su 
parte, recordó que las cuentas del Consell “son las 
más altas de la historia”, y señaló que junto con las 
presentadas por el Gobierno Central “hay motivos 
para mirar al futuro con esperanza”.
Respecto a la comarca, dijo que se prevén más de 
15 millones de inversiones aunque matizó que en 
el presupuesto de la Generalitat hay muchas otras 
partidas que se sumarán a este importe, poniendo 
como ejemplo que no hay partida nominativa para 

la residencia de Sant Mateu, pero hay una partida 
global de 400 millones para construir residencias y 
que la de Sant Mateu se incluye allí.  También alabó 
la gestión realizada durante la pandemia por parte 
de la Generalitat durante el Covid y apuntó que hay 
una inversión muy importante para el Provincial de 
Castelló para el hospital de día oncológico. En el 
apartado de empleo, señaló que hay previstos 439 
millones de inversión con un apartado especial 
para la mejora del empleo joven. 
En cuanto a infraestructuras educativas, Besalduch 
dijo que 2021 será “un gran año, con inversiones 
muy importantes”, recordando que en Vinaròs ya 
está en marcha la obra del colegio Jaume I.
Por último, el secretario de organización, Sergio 
Bou destacó del presupuesto del Consell que 
“se ha hecho de abajo hacia arriba, desde la 
administración local, a quienes nos han escuchado 
y eso se ha plasmado en las cuentas, quizá en no 
todos los proyectos y cuantías que queríamos, 
pero esta colaboración entre administraciones 
local, autonómica y estatal nos ha llevado a unos 
presupuestos muy positivos”.

El PSPV Ports Maestrat, satisfecho por los presupuestos 
de la Generalitat y el Estado para 2021  
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X.Flores

La regidora de Compromís  per  Vinaròs, Paula 
Cerdà, acompanyada del portaveu del partit, 
Jordi Navarrete, va argumentar dilluns -en una 
compareixença a la seu del partit- el seu desacord i 
vot en contra al ple ordinari de novembre respecte al 
concurs que l’equip de govern pretén realitzar per a 
incentivar les compres en el petit comerç local i que 
el passat ple va aprovar les bases reguladores. “Per 
a nosaltres es tracta d’un concurs que discrimina a 
aquells que tenen menys recursos, la gent gran que 
no tinga ordinador tindrà dificultats per participar, 
es tracta de subvencions i no de premis i no 
beneficiaria a tots els establiments per igual, sino 
només a alguns, i per això considerem millor oferir 
ajudes directes com han fet altres poblacions i com 
demana el comerç local”. També ha criticat Cerdà 
que l’equip de govern no els va facilitar les bases 
reguladores reals del concurs.
Quant a la cosntitució de la taula de benestar 
animal, la regidora de Compromís va recordar al 
regidor de Transició Ecològica “és una proposta de 
Compromís i esperem que aquest mes es pose ja en 
funcionament”.
De la seua banda,  Navarrete va lamentar que no 
hagués sorgit de l’equip de govern la possibilitat 
d’adherir-se del pacte europeu d’alcaldies, 
acord que va ser aprovat gràcies a una moció de 
Compromís en l’últim ple. “No entenem com Vinaròs 
no hi era a la llista de poblacions de la Generalitat 
per adherir-se a una sèrie de subvencions tan 
necessàries en aquest moment. La regidoria de 
Mediambient hauria de posar-se les piles”.
Quant a la instal·lació de la pista de gel sintètic 
en el passeig marítim aquest nadal, Navarrete 
va considerar que no és la millor idea ni sanitària 

ni econòmicament. “És una pista infrautilitzada 
per les mesures que cal aplicar contra la  Covid  , i 
malgrat això es produeixen acumulacions de gent, 
la qual cosa és un risc per a la seguretat, i per això  
demanem a l’Ajuntament que posi més vigilància. 
A més, estem en plena crisi, i ens preguntem si 
aquesta despesa no podria ser utilitzada en altres 
coses més necessàries”, va concloure.   
Govern local
D’altra banda, Cerdà i Navarrete van explicar a 
preguntes de la premsa que el seu partit estaria 
disposat a integrar-se en l’equip de govern -que 
actualment formen PSPV i TSV-  i encarregar-se de 
la regidoria de Festes “quan passi la pandèmia”. 
Cerdà va explicar sobre aquest tema que “abans de 
l’inici de la pandèmia vam negociar de nou amb 
l’equip de govern la possibilitat d’integrar-nos, i ens 
van oferir la regidoria de Festes, aquesta vegada 
incloent-les totes” (referint-se al carnaval, la setmana 
santa i les festes de Sant Joan i Sant Pere, que l’equip 
de govern va excloure en anteriors negociacions). 
Però va arribar la crisi del Covid-19 i les reunions entre 
els partits no van continuar. “Des de llavors no hem 
mantingut cap mena de diàleg en aquest sentit”, va 
assegurar Cerdà, encara que va matisar que “una 
vegada passi la pandèmia, haurien de negociar-se 
molt bé les coses per a arribar a un acord perquè hem 
viscut algunes situacions que no ens han agradat”. 
Per part seva, Navarrete va ratificar que l’arribada 
del Covid-19 “va parar les negociacions i ho 
entenem, perquè l’equip de govern té ara 
tasques més importants que parlar amb nosaltres 
d’incorporar-nos o no”. Quant a si formarien 
part en un futur de l’equip de govern, Navarrete 
considera que “sí que estaríem disposats, però 
amb unes condicions. En principi, haurien de 
tractar-nos una mica millor, perquè a vegades no 

ens donen tota la informació que sol·licitem. Si 
volen que formem part de l’equip de govern, crec 
que un millor tracte a Compromís és necessari”. 
Quant a la valoració de la gestió que està 
realitzant l’equip de govern, Cerdà i Navarrete 
van assenyalar que “estan fent una bona labor 
en allò que fa referència a la pandèmia, però 
cal tenir en compte que les directrius vénen 
donades d’administracions superiors. Creiem que 
han d’anar més enllà. La pandèmia passarà i cal 
millorar i plantejar nous reptes en tots els sentits. 
No cal escudar-se en el Covid per a no fer res. Hi ha 
regidories que veiem que són continuistes i altres 
que han desaparegut del mapa i no tenen idees”. 
Compromís ja va descartar al juny de 2019 entrar 
a formar part de l’equip de govern. Llavors, Cerdà, 
va argumentar que PSPV i  TSV  els van oferir 
“una regidoria de Festes sense contingut”, ja que 
d’aquesta área, a la proposta li havien desvinculat 
el Carnaval, Setmana Santa i les festes de Sant Joan 
i Sant Pere, amb el que quedava “una regidoria 
buida”.

Dilluns passat, les regidores de TSV, 
i representants de l’executiva local 
es van reunir amb el vicepresident 
segon i conseller d’Habitatge i 
Arquitectura Bioclimàtica de la 
Generalitat Valenciana.
La cita es va donar al Palau 
Pineda actual seu de la segona 
vicepresidència i conselleria 
d’habitatge a València. 
En la reunió es van detallar 
diferents iniciatives i eines per 
a respondre a la problemàtica 
habitacional de la capital del Baix 
Maestrat; eines com la llei que 
permet a les administracions locals 
la compra d’habitatge de protecció 
pública mitjançant el dret de 
tanteig i retracte.
D’altra banda també es va tractar 
la recent notícia de l’adquisició per 
part de la conselleria d’habitatge de 

dos vivendes a la localitat, les quals 
seran vivendes de caràcter social 
i d’emergència habitacional, 
gestionades juntament amb 
l’Ajuntament de Vinaròs.
També un dels punts que es 
va reivindicar per part de les 
regidores de TSV, és la posada en 
marxa d’una oficina d’habitatge 
a la ciutat, servei de finestreta 
única en matèria d’habitatge, 
rehabilitació d’edificis i regeneració 
urbana. Tema en el qual des de 
la conselleria ja s’està treballant 
per a implementar en un futur 
immediat, mitjançant el projecte 
de xarxa XALOC.
Una reunió de treball molt profitosa 
en la que també es van parlar 
diferents aspectes i projectes de 
regeneració urbana de la ciutat de 
Vinaròs.

Compromís per Vinaròs demana ajudes directes als autònoms 
i considera una despesa innecessària la instal·lació de la pista de gel

El partit no tanca la porta a reprendre les negociacions per formar part de l’equip de govern quan passe la pandèmia

Totes i Tots Som Vinaròs es reuneix amb Rubén Martínez Dalmau, vicepresident 
segon de la GVA i conseller d’Habitatge i Arquitectura Bioclimàtica
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Actualización datos 
coronavirus

Ya son 109.362 personas en la 
Comunitat Valenciana las que han 
superado la enfermedad desde que 
comenzó la pandemia. Por provincias, 
se han registrado un total de 12.543 
en Castellón, 37.531 en Alicante y 
59.231 en Valencia. Además, continua 
habiendo 57 altas sin asignación.

De esta forma, en estos momentos hay 
11.270 casos activos, lo que supone un 
9,15% del total de positivos.

Los hospitales valencianos tienen, 
actualmente, 1.173 personas 
ingresadas: 112 en la provincia de 
Castellón, con 20 pacientes en UCI; 
326 en la provincia de Alicante, 79 de 
ellos en la UCI; y 735 en la provincia de 
Valencia, 144 de ellos en UCI.

Por otro lado, se han registrado 37 
fallecimientos por coronavirus desde la 
última actualización, por lo que el total 
de defunciones es de 2.528 personas: 
335 en la provincia de Castellón, 910 en 
la de Alicante y 1.283 en la de Valencia.

El número total de pruebas llevadas a 
cabo para la detección del coronavirus 
asciende a 1.823.891, de las que 
1.659.451 han sido a través de PCR y 
164.440 mediante test rápido.

En Vinaròs en los últimos 14 días se han 
detectado 58 casos. El total de positivos 
desde el inicio es de 801 personas, y 
han habido 11 fallecimientos debido al 
Covid-19 hasta la fecha.
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Redacció
Les reines i reis del Carnaval 2020, juntament amb la Comissió 
Organitzadora del Carnaval i l’Ajuntament de Vinaròs, han 
presentat el calendari solidari 2021 a benefi ci de l’associació 
“Niños con Cáncer Aspanion”, amb imatges de les reines i 
reis del Carnaval 2020. Al calendari apareixen refl ectides les 
26 reines i 4 reis del Carnaval de Vinaròs fotografi ades de 
manera desinteressada pel fotògraf Xavi Fibla, per diferents 
indrets de la nostra costa. El calendari es podrà adquirir al 
preu de 5 euros en una xarxa d’establiments col.laboradors 
de la ciutat, com són: Quimart, Peces i Teixits, Joieria Cano, 
Bar restaurant Nou Albocàsser, Panaderia cafeteria Cano, 
Espiral i Home pets.

Aquesta iniciativa ha sorgit del grup de reines i reis 2020, els 
quals han compartit durant el seu any de regnat, a més de 
les experiències com a màxims representants de les seues 
respectives comparses, un cúmul de situacions conjuntes 
que els ha reforçat com a grup.
Des de la mateixa Comissió es confi rma que les trenta reines 
i reis han format un grup molt compacte on entre totes i tots 
s’ha creat un vincle fort, fet que ha aconseguit que aquesta 
iniciativa solidària vega la llum.
Una de les reines fa uns anys va haver d’enfrontar-se a la dura 
malaltia del seu fi ll, el càncer infantil, i el compromís de totes 
i tots els seus companys queda latent en aquest calendari on 
els benefi cis aconseguits seran donats a l’associació “Niños 
con cáncer ASPANION”, qui tant va ajudar i acompanyar-la en 
aquells moments tan durs.
Sabedores que el 2021 seria un any on no anem a tindre 
noves representants del carnaval, va sorgir aquesta idea de 
realitzar un calendari solidari per amenitzar aquest any tan 
atípic que anem a començar i poder gaudir de les fantasies 
de les reines i reis durant el 2021, a més de col.laborar amb 
aquesta associació. Tant la Comissió Organitzadora del 
Carnaval com l’Ajuntament de Vinaròs han recolzat aquesta 
iniciativa i col.laborat en la seua difusión perquè aquest 
calendari arribi a totes les cases i poder així aportar el seu 
gra de sorra conjuntament per a visibilitzar la llavor que fan 
associacions d’aquest tipus. D’aquesta manera, les reines 
i reis del carnaval 2020 seguiran lluint les seves fantasies 
que representen el Carnaval i per tant transmeten llum, 
color, alegria, somnis i sobretot ales d’il·lusió als nostres 
petits àngels lluitadors en cada una de les pàgines d’aquest 
calendari, per a mantindre viu el carnaval durant tot el 2021.

El regidor de Promoció de la Ciutat i Interés Turístic, Marc 
Albella, ha destacat que “des de l’Ajuntament sempre 
oferirem el màxim suport possible a aquest tipus d’iniciatives 
solidàries”. En aquest sentit, assenyalava que “amb aquesta 
proposta es pretén ajudar a una associació que treballa pel 
benestar de les famílies amb fi lls que pateixen càncer, al 
mateix temps que el Carnaval mostra que a banda de ser una 
festa, també és solidari”.

El Carnaval té un calendari solidari per al 2021 
Una iniciativa sorgida de les reines i reis 2020, amb el suport de la COC i l’Ajuntament i els beneficis seran per l’associació “Niños con cáncer Aspanion”
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Con la navidad a la 
vuelta de la esquina...

Hola! ¿Cómo estáis? Espero 
que bien. 
Ya tenemos la Navidad 
en la vuelta de la esquina 
y como ya es tradición, 

tocan las recomendaciones para que no se 
nos vaya de las manos las comidas navideñas. 
Realmente comidas Navideñas son 4 o 5, 
según las tradiciones que hay en cada familia; 
Nochebuena; Navidad; Sant Esteve; la noche de 
Reyes, etcétera. Pero ya sabemos que nosotros 
somos de celebrarlo todo con comida y los 4-5 
días realmente se convierten en una auténtica 
gimkana, para cuadrar comidas, meriendas y 
cenas. Esta gimkana da por comienzo más o 
menos por Todos los Santos, cuando ya empiezan 
a aparecer los turrones en el super. Pero es Santa 
Catalina quien da realmente el pistoletazo de 
salida. Por lo tanto, es normal que los Reyes 
Magos te acaben trayendo carbón y algún que 
otro kilo de más.
Este año será diferente. Este año no habrán 
comidas de empresas; comidas de miles de 
amigos; de gimnasio, del inglés... o al menos, no 
deberían. Por lo que nos acercaremos más a la 
utopía de las 4 o 5 comidas Navideñas. 
En cualquier caso, aquí van mis recomendaciones:
-En las pocas comidas que vamos a poder disfrutar; 
aprovechad y disfrutad de la gastronomía. Una 
de las cosas de las que podemos presumir es de 
los excelentes restaurantes que tenemos por la 
zona. Restaurantes que trabajan y cocinan con 
materia prima de calidad. Ya que vamos a salir 
menos, que sea mejor. 
-Los turrones para los días especiales. Mi 
recomendación sería no comprar dulces 
navideños hasta que no sea estrictamente 
necesario. Lo que no se compra y no esta en casa, 
no se come. Si llego tarde, no los tengáis a vista. 
Guardarlos en el fondo del armario y, si puede 
ser, que vayan cogiendo polvo. 
-Verduras y frutas “always in my mind”. Lo que 
tiende a escasear en las comidas navideñas 
son las verduras, hortalizas y frutas. No nos 
olvidemos que estas tendrían que ser la base de 
todas nuestras comidas y, seamos sinceros, la 
cebollita pochada de los platos no da para tanto. 
A partir de ya, aumentar el consumo de verduras 
y hortalizas. En las comidas especiales incluir 
una ensalada (para desengrasar, como dice mi 
madre) como entrante. Recordad que este año 
no es recomendable poner platos en el medio 
y picotear todos del mismo plato. Que cada uno 
tenga su plato nos va a facilitar también controlar 
las raciones que vamos a comer. Que ya sabemos 
que pasa con el jamón ibérico y con el foie. 
Hablando, hablando, picoteando, picoteando... 
no te das cuenta y has comido por tres.  
-Beber agua como los peces en el rio. Aunque 
tengamos muchos motivos este año para darnos 
a la bebida, no es la mejor solución. 
La semana que viene seguimos.
*Fe de erratas. La semana pasada tuve el error de 
escribir “haber”, cuando era “a ver”. Espero que 
me disculpéis y que no os sangraran mucho los 
ojos.  
Carla Escuder. Farmacéutica i Dietista-Nutricionista 
(@nutriestudio_dietistas)

SOCIETAT

E.F.
La totalitat dels inscrits per a la segona part de la prova del C1 de la Junta Qualificadora de 
Coneixements de Valencià a la seu de Vinaròs (IES Leopoldo Querol) van poder assistir. Així que 
es van examinar de la part oral els 283 que ho podien fer, després d’haver superat setmanes 
abans la part escrita. Com en la primera part, la Policia Local i Protecció Civil col·laboraren 
a l’exterior del centre per fer més fluïda la circulació. Per fer la prova, de nou s’extremaren 
les mesures de seguretat (mascarets, temperatura de cada participant en arribar, distància, 
hidrogel, desinfecció constant de taules, ventilació d’aules...).

 E.FONOLLOSA 
Dilluns es van fer les primeres sessions de la visita guiada experiencial “Vinaròs i la xocolata”. 
Dissabte vinent, 12 de desembre, serà la segona jornada (17,30 i 18,45 h.). Se surt des de 
l’oficina de turisme i dura més d’una hora. A causa de la pandèmia, hi ha un màxim de sis 
participants.
 La promoció d’aquestes visites diu: 
Descobreix la deliciosa història que uneix “l’aliment dels Déus” amb Vinaròs. Acompanya’ns 
en un viatge en el temps i l’espai des de les plantacions de cacau americà fins les fàbriques 
de xocolata vinarossenques. Explora la fascinant història, personatges, curiositats i sabors de 
l’aliment que s’ha convertit en llegenda...a Vinaròs.

Cent per cent de participació 
en l’examen oral de valencià

Visita guiada basada en la tradició 
xocolatera de Vinaròs
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X.Flores
AFANIAD Vinaròs ha alcanzado un acuerdo 
de colaboración para crear contenidos para 
Discapacidad Televisión (discapacidad.tv), un canal 
a nivel internacional de habla hispana en el que se 
reproducen contenidos de interés que atañen al 
colectivo de personas con discapacidad. 
El presidente de Afaniad Vinaròs, Ramón Gisbert 
explicó que “la página web discapacidad.tv ha 
tenido este año 129.000 visitas únicas, con lo que no 
dudamos en que será un medio de comunicación 
en el que daremos a conocer todo lo relacionado 
con el mundo de la discapacidad, porque a 
pesar de que aquí en la comarca los medios de 
comunicación están siempre con nosotros, en otras 
partes del mundo no es así y esta iniciativa puede 
tener mucho interés y la llevaremos a cabo desde 
el Centro Ocupacional, Cultural y Social de Afaniad 
Vinaròs”.
Discapacidad Televisión, como explicó Gisbert, fue 
creada en Barcelona, en marzo de 2006 por Claudio 
M. Capelli con la finalidad de cubrir la brecha, falta 
de contendidos, accesibilidad e integración del 
colectivo de personas con discapacidad en los 
medios de comunicación, tanto de España como 
de Latinoamérica. De este modo, se convirtió en el 
primer canal de televisión dedicado al colectivo de 
personas con discapacidad de habla hispana.
En el año de su fundación, los contenidos 
multimedia eran subidos a la página web, ya que 
era la única forma de presentar al colectivo el poco 
material audiovisual disponible.

Dos años después, en 2008, gracias a la aparición 
de las primeras empresas dedicadas al streaming 
comercial, junto con el actual presidente de Afaniad 
Vinaròs, Ramón Gisbert, entonces presidente 
de Canal Discapacidad Televisión Asociación 
Internacional, se puso en marcha la señal de 
Discapacidad Televisión en directo las 24 horas.

En 2009 se emitía ya de forma diaria (lunes a 
viernes), por primera vez desde Argentina, el 
programa “Somos lo que Hacemos”, de Radio AM 
670 de La Matanza en cuanto a la temática de la 
discapacidad hasta finales de 2016. Luego durante 
algunos meses de 2019 hemos vuelto a emitir el 
mismo, pero debido a ciertos cambios en cuanto a 
los contenidos y la forma de tratar la discapacidad 
hemos dejado de emitirlo.

Desde entonces, no han parado de sumar 
programas propios en vivo/directo y con la 
modalidad de interactivo; como también 
producciones de terceros y darle un espacio, tanto 
a realizadores independientes como grandes 
productoras de contenidos a emitir por nuestra 
señal sus realizaciones.
Actualmente, se están preparando para relanzar las 
transmisiones en directo con calidad HD
e incorporar las nuevas tecnologías disponibles.

Lamentablemente la Pandemia de Covid-19 que 
abarca al mundo entero ha retrasado bastante por 

los confinamientos y distanciamientos sociales 
el poder regresar a sus emisiones en directo, y 
gracias al esfuerzo de todos los colaboradores, 
corresponsales y al equipo técnico del canal 
ir haciendo día a día una programación de 
emergencia en redes sociales y poder cumplir con 
su público y poder retomar nuestra normal rutina 
de emisión.
Al ser un canal de televisión sin fines de lucro, poder 
cubrir y adecuarse a los adelantos tecnológicos de 
última generación conlleva mucho más esfuerzo y 
tiempo poder adquirir los mismos.
España lidera la audiencia de Discapacidad 
Televisión con un 28,8%, seguida de Argentina con 
18,4%, México con 12,8%, Colombia 12,4 y EEUU 
con 10,6%. El resto está repartido en diferentes 
países. 
Próximamente la licenciada en terapia ocupacional 
y directora técnica de Afaniad Vinaròs, Silvia 
E.Guerrero participará presentando el programa 
“SOMOS COMO TÚ” sobre el Coaching Ontológico 
en la Discapacidad.

AFANIAD Vinaròs colaborará elaborando 
contenido para Discapacidad Televisión 

O.P.: Carrer de Sant Cristòfol, 19
URBANA I:  Avinguda de Barcelona, 2

URBANA SANT JORDI:  Carrer de Sant Jaume, 51

De 8.30 a 13.30 i de 17.00 a 20.00 h.
LLIURAMENT ALS SOCIS DEL

TRADICIONAL REGAL NADALENC
al passatge del Cardenal Tarancón.

Imprescindible presentar carnet identitat original a la recollida de la botella.

Els dies 10, 11, 14, 15 y 16 de desembre

De 8.30 a 13.30 i de 17.00 a 20.00 h.
LLIURAMENT ALS PENSIONISTES DE

LA TRADICIONAL CISTELLA
al passatge del Cardenal Tarancón.

Imprescindible presentar carnet identitat original a la recollida de la cistella.

Els dies 17, 18, 21, 22 y 23 de desembre

Mesures preventives COVID-19:
Es recorda que han de prendre totes les mesures higièniques, sanitàries i mantenir la 

distància de seguretat a l’hora de la recollida pel benestar de tots. Gràcies.
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Agustí Giménez: “S’ha de donar més 
visibilitat als esports minoritaris, molta gent no 
sap el sacrifici que fem els esportistes dia a dia i 
els viatges que hem de fer per a poder jugar”

Agustí Giménez és – als seus 25 anys – jugador de la màxima categoria 
espanyola de voleibol, la Superlliga. 

Laia Casanova

Des de quan jugues a voleibol?
Vaig començar fa 7 anys, l’any 2013, quan tenia 18 
anys. Abans ja jugava a vòlei platja durant els estius 
, cosa que em va ajudar a adaptar-me molt més 
ràpid al voleibol.
I per què voleibol?
Sincerament m’agradava molt el vòlei platja, però 
només jugava a estiu,  ja que durant l’hivern jugava 
a futbol.  A un torneig de vòlei platja l’entrenador 
d’un equip de Castelló em va oferir jugar a voleibol 
allà. Per a mi era un esport nou que mai havia jugat 
i, finalment, vaig decidir donar-li una oportunitat 
per  veure si també m’agradava, deixant de costat 
el futbol.
A l’estiu també jugues a vòlei platja, quina 
modalitat t’agrada més? Per què?
Personalment, m’agrada més el vòlei platja perque 
jugant  tens més responsabilitat que al voleibol, 
ja que és modalitat 2 contra 2 i no equips de 6 
jugadors. Un altre motiu és l’ambient que hi ha 
a les competicions, el fet que sigui estiu,  que 
normalment jugo i entreno amb els meus amics... 
en general, gaudeixo més al vòlei platja que al 
voleibol.

“Jo sempre he pensat que el voleibol 
ha de ser secundari, primer els 
estudis o la feina i després poder 
compaginar-ho amb el voleibol”

A Vinaròs, durant l’estiu, el vòlei platja és 
quasi l’esport estrella i, a conseqüència del 
seu seguiment, ja fa dos anys va néixer el club 
de Vòlei Vinaròs. Consideres que, en general, 
la fama del vòlei platja dona visibilitat al vòlei 
pista?
Sens dubte que sí, gràcies a tota la gent que juga 
a vòlei platja es va crear el club. Hi havia molts de 
xiquets i xiquetes que volien continuar jugant a 
voleibol durant l’any i els clubs més propers són 
els 2 de Castelló (CV Mediterráneo i CV L’illa Grau) i 
el CV Roquetes, ja a Catalunya. Per tant,  aquest va 
ser el motiu, vam decidir crear el CV Vinaròs perquè 
la gent que volia continuar jugant a vòlei pogués 
fer-ho. També cal dir que gràcies a “L’Escola Vòlei 
Platja el Fortí”, el vòlei platja a Vinaròs ha crescut 
fins a arribar a tenir una gran repercussió durant els 
últims anys.
També ets graduat en Finances i Comptabilitat, 
creus que és imprescindible tenir una “segona 
opció” a la teva carrera esportiva?
Si, sempre s’ha de tenir una segona opció, ja que 
el voleibol és un esport minoritari i els salaris no 
són tan elevats com els d’altres esports.  A no ser 
que sigues una estrella del voleibol, el més normal 
és tenir-ne una perquè en cas de patir una lesió o 
et retires has de buscar feina, sinó no tens per a 
viure.  Jo sempre he pensat que el voleibol ha de 
ser secundari, primer els estudis o la feina i després 
poder compaginar-ho amb el voleibol.

“A Espanya pots viure els anys que 
estàs jugant, però una vegada et 
retires has de buscar una feina 
perquè no et dóna per a viure tota 
la vida”
Com es compagina els estudis amb la competició 
de màxim nivell?
Es pot fer, encara que es fa una mica difícil. Al 
final, als entrenaments has de donar el màxim i, de 
vegades, arribes mentalment esgotat dels estudis. 
Sempre que s’ha d’estudiar per a un examen es pot 
parlar amb l’entrenador i normalment et donen 
llibertat per a estudiar, així que poder compaginar-
ho es fa més fàcil. De fet, ara mateix estic estudiant un 
postgrau online i ho puc compaginar perfectament.
Es pot viure de l’esport si no ets futbolista?
Depèn del nivell que tingues, conec gent que és 
molt bona i se’n va a països on el voleibol té més 
repercussió i guanyen molts diners. Aquí a Espanya 
pots viure els anys que estàs jugant, però una vegada 
et retires has de buscar una feina perquè no et dóna 
per a viure tota la vida com fan els futbolistes. 
Abans de ser jugador de Superlliga, vas formar 
part del CV Roquetes, com va ser el fet d’entrar a 

un equip com l’Illa Grau?
Abans de jugar al Roquetes ja vaig estar 3 anys a l’Illa 
Grau,  i per això el fet que volguessin que tornés a 
jugar amb ells em va fer molta il·lusió. Com ja havia 
acabat el grau,  em podia centrar únicament en el 
voleibol i era un repte personal que volia fer, el  fet 
de tornar a jugar a la màxima competició i donar el 
màxim per a veure fins a on puc arribar. Després, ja 
decidiré que fer l’any següent.
Com a jugador de la màxima categoria nacional 
de voleibol, consideres que s’hauria de donar 
més visibilitat als esports minoritaris? Creus que 
a altres països se segueix la mateixa tendència?
Sens dubte s’ha de donar més visibilitat als esports 
minoritaris, molta gent no sap el sacrifici que fem dia 
a dia i els viatges que fem per a poder jugar: viatges 
de 12h, 8h en furgoneta perquè és el més econòmic 
i moltes coses més. Sempre em pregunten si jugo 
a bàsquet però, per què ningú es planteja si jugo a 
voleibol? Doncs passa per insuficient visibilitat dels 
esports minoritaris.  A altres països el voleibol és 
més important que altres esports i és per això que la 
majoria dels jugadors bons juguen a  aquests països. 
Espero que amb el pas dels anys la tendència creixi i 
sigui positiva per tal que els esports minoritaris com 
el voleibol tinguin més visibilitat. 
Tot i que tu no hi jugues, que penses del projecte 
del Club voleibol Vinaròs?
No hi jugo, però formo part de la junta,  com a 
tresorer del club, i  penso que el projecte que estem 
fent va molt ben encaminat.  A poc a poc tenim més 
equips federats i més gent, però per culpa del poc 
espai que hi ha a Vinaròs no podem créixer tant com 
ens agradaria i hem de deixar a xiquets i xiquetes 
fora del club per falta de lloc per a poder entrenar. A 
Vinaròs faria falta un altre pavelló o més instal·lacions 
per a fer esport. Aquesta mancança l’únic que fa és 
privar a molta gent de gaudir de l’esport.
On et visualitzes d’aquí a 3 anys?
Tant de bo sàpiga el que faré d’aquí  a 3 anys,  però 
espero tenir un treball estable i poder compaginar-
ho amb el voleibol a nivell professional o semi 
professional, sempre que les lesions ho permetin, 
per suposat.
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SOCIETAT
Des de la Policia Local demanen la màxima difusió per localitzar el propietari d’aquest ocell. 

S’ha portat al veterinari per fer-li una revisió. Telefon Policia Local:  964407704
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CULTURASOCIETAT
I  ARA  TOCA APROPAR-SE A  MART (V)
Francisco Amat, biòleg

Fotos: EXOMARS, rios en Marte

Abans d’acabar la dècada de 2010 no sols hi va haver un 
declarat protagonisme dels americans en la cursa cap a 
Mart. Però sí que va ser la més intensa i, sense dubtes, 
la més profitosa quant a dades i resultats obtinguts per 
millorar la coneixença d’aquell planeta. Altres també 
ho van intentar, però no amb aquella intensitat i èxit.
Els russos, després de la fracassada MARS 96, el 
2011  van  disposar una col·laboració  russo-xinesa, 
amb cert nivell de participació internacional 
(Finlàndia,  EEUU), per desenvolupar la 
missió  FOBOS  GRUNT-YINGHUO.  L’Agencia  Espacial 
Federativa Russa (ROSKOSMOS) pretenia anar a Fobos, 
el satèl·lit marcià. L´equip rus estava format per dos 
mòduls, el més gran pretenia quedar-se a  Fobos  i, 
des d’allí, estudiar objectivament el planeta Mart, tal 
com volien fer els projectes americans. El més menut 
prendria mostres de la superfície de Mart i tornaria a la 
Terra. Incorporava un mòdul orbital xinés, el Yinghuo, 
que quedaria en òrbita marciana.
Cal dir que el desenvolupament de tot el projecte va 
passar per moltes vicissituds, ajornaments, dubtes sobre 
la magnitud  de l’equip  a transportar, canvis de coet 
impulsor (Proton, Zenit, Soyuz...., hardware de la sonda. 
Tot el projecte estava dissenyat per treballar durant un 
any. Va ser llançat des de la base russa de Baikonur el 8 
de novembre de 2011 i devia tornar a la Terra el 2014. 
Va fallar en l’intent de sortir de l’ òrbita terrestre, on va 
quedar. Es diu que encara no s´ha esbrinat la causa – 
difícil de creure- , tot i que algunes fonts senyalen que 
la falla va ser causada per interferències provocades 
per radars de terra dels  EUA  (¡¡). Finalment l’Agencia 
Russa  Roskosmos  va anunciar que la sonda cauria a 
l’oceà Pacifica prop de les costes xilenes el gener de 
2011. 
El 2013  l’Agencia  Índia  de Recerca Espacial (ISRO) 
accedeix a la llista d´aspirants a arribar a Mart. No es tracta 
d´uns principiants, ja que començaren a desenvolupar 
projectes astronàutics a partir de 1975, i fins a principis 
de 2020 ja havien complert 109 missions, pràcticament 
totes dedicades a posar   en òrbita  satèl·lits  de 
comunicació, navegació, observació de la Terra, estudi 
del clima i medi ambient, i perfeccionament d´un 
coet de llançament totalment propi. Durant el mes de 
juny de 2020 varen desenvolupar 5 projectes, un de 
col·locació de satèl·lit de comunicacions, però els altres 
quatre segueixen sent de perfeccionament del coet 
propulsor, el Polar Satellite Launch Vehicle, que acabarà 
a Mart  la MARS  ORBITER  MISSION  (”Mangalyaan”). 
És  una missió orbital llançada el 5 de novembre 
de 2013 que entra  en òrbita  marciana el 24 de 
setembre de 2014 (325 dies per fer 643 milions de 
km). Bàsicament  te  els mateixos objectius que altres 
missions descrites pels americans i europeus, però deixa 
ben clara la capacitat de l’ISRO  de construir i operar 
propulsors i equips científics propis, equips tals com 
càmeres, espectroscopis d’infrarojos, fotòmetres de 
mesura d’hidrogen a l’atmosfera, sensors de metà, etc., 
en tan sols 15 kg de càrrega i un pressupost màxim de 73 
milions d’USD o 55 milions d’euros, el que avui dia és el 
pressupost de qualsevol pel·lícula de  “guerreta  de 
galàxies” de Hollywood. Podeu imaginar-vos si els 
indis n´estan cofois de la seua aventura espacial. 

Per acabar, l’última experiència euro-russa. La 
missió  EXOMARS  2016, formada de dues etapes 
diferenciades conjuntes de l’ESA  europea i 
la ROSKOSMOS russa. Va ser llançada del cosmòdrom 
de Baikonur el 14 de març de 2016, amb un coet 
de la sèrie  Proton. La fase bàsicament russa era 
l’orbitador TGO (Trace Gas Orbiter) que, des d’una òrbita 
de 400 km, tenia per objectiu estudis sobre l’existència 
de pistes que informessin de l’existència de vida anterior 
o actual al planeta, així com l’origen i restes de gasos 
atmosfèrics, i les variacions de la presència d’aigua 

i diferents ambients bioquímics. L’altra fase era un 
mòdul d´amartitzage denominat SCHIAPARELLI (EDM), 
dissenyat per l’ESA  (Agencia Europea). 
L’orbitador  TGO  va funcionar adequadament i 
segueix la seua missió, i acabarà servint d’enllaç 
de comunicacions per missions posteriors, però 
l’EDM es va separar del TGO el 16 d’octubre, va entrar 
a l’atmosfera marciana, va descendir i posar-se en el 
sol marcià el 19 d’octubre, però va deixar d’emetre 
senyals 50 segons abans de tocar terra. No s’ha sabut 
res més d’ell fins ara. Es pretenia que fora un bon assaig 
per millorar l’arribada de robots posteriors, tals com els 
que s’havien programat per 2018 i 2020, i que devien 
ser similars al  CURIOSITY  americà. De moment cap 
d’aquests dos s’ha portat endavant, i pot ser que no 
es faça cap altra missió fins ben entrada la dècada de 
2020. 
Què ha empentat els renovats esforços 
iniciats el mes de juliol d’aquest  2020 ? 
És comprensible que s’hagi acumulat molta informació 
sobre Mart amb les missions descrites fins ara, tot i 
que moltes han sigut considerables fracassos, pot ser 
exceptuant les americanes. Això ha fet que avui dia 
ja no tinguem una imatge de Mart com un planeta 
estèril i inhòspit,  ja que  es creu que “antany” era un 
lloc més càlid que ara, cobert de rius, llacs i mars, amb 
una progressiva  evidència  de què  podria haver sigut 
habitable per alguna forma de vida extraterrestre, i que 
els testimonis de tal vida puguen estar soterrats sota la 
superfície marciana segons alguns astrobiòlegs.
Aquests rastres de lleres de rius destaquen entre 
altes muntanyes i formacions geològiques testimonis 
d’antiga activitat volcànica. Curiosament aquests rius 
desemboquen en deltes o acaben precipitant-se en 
grans cràters que, sorprenentment, tenen un fons 
pla, el que explicaria una acumulació dels sediments 
transportats  pels  rius. Però la gran qüestió  és: que va 
passar amb tota aquesta hipotètica aigua?, perquè a 
Mart hi ha aigua, gelada, salada, acumulada i amagada 
sota els dos pols del planeta i al fons d’alguns cràters, 
com a la Lluna. 
S´ha dit que si aboquem una botella d’aigua sobre la 
superfície de Mart, aquesta aigua s’evaporarà abans de 
tocar a terra, i no per una elevada temperatura, doncs de 
nit les temperatures poden baixar fins  142oC sota zero, 
però l’aigua bullirà perquè l’atmosfera es minsa, la pressió 
de l’aire és tan poca que les molècules d´aigua no poden 
mantenir la seua cohesió en tan baixes temperatures. 
S´ha calculat que la pressió atmosfèrica  mitjana  a la 
superfície de Mart és de 6 hPa (hectopascals), quan a la 
Terra és de 1023 hPa (169 cops més elevada), a part de 
què  la composició  és  totalment “abiòtica”, amb 95% 
de CO2, 3% de nitrogen, 1,6 % d’argó, i traces d’oxigen, 
vapor d’aigua i metà. 
El  CURIOSITY  de la NASA (2011-12) ha analitzat 
materials del  regolit  i de roques superficials i 
perforades, on s’han trobat els diferents elements 
bàsics per la química orgànica pròpia de la vida: 
sofre, nitrogen, hidrogen, oxigen, fòsfor i carboni. 
També s’hi troba argila en el 20% de les mostres, argila 
que es produeix essencialment per acció d’aigua 
quasi dolça sobre materials ignis com  l’oliví.  És  a 
dir, que Mart probablement va ser prou  més  càlid 

que ara, amb una atmosfera prou  més  gruixuda  per 
a  mantenir l´aigua en el seu estat “normal”. 
A la Terra el carboni i l’hidrogen estan per tot arreu. La 
matèria viva, si excloem l’aigua, està formada en el 75 
% per aquests elements, que es troben tant en l’ADN 
com en les parets de les cèl·lules més diverses, són els 
“químics orgànics” sense els quals la vida terrestre no 
existiria. 
El 1984 els científics trobaren a l’Antàrtida un 
meteorit que presumiblement procedia de Mart, i 
que presentava productes químics orgànics, no per 
contaminació superficial en la topada contra la Terra, 
sinó que eren encara  més  abundants en l’interior 
del mateix meteorit. Malgrat tot, els científics eren 
prou escèptics en acceptar la  presència  de materials 
orgànics en un tros de roca procedent d´un lloc sense 
atmosfera, amb una superfície massa dura per sostenir 
estructures químiques orgàniques. Dubtes que les 
dades proporcionades pel  CURIOSITY  han esvaït a 
partir de la trobada de rastres clars de compostos 
orgànics, com  és  el cas del  kerògen  (component 
dels combustibles fòssils terrestres, que en escalfar-
se  desprén  hidrocarburs: petroli, gas natural), 
en  la mateixa superfície  del planeta. La vida, sense 
dubtes, és l’origen de la majoria de compostos orgànics, 
però no l’únic, doncs els volcans també poden projectar 
alguns d’aquests compostos a l’atmosfera, i per això no 
tenen per què ser testimoni de vida orgànica anterior. 
No hi ha completa seguretat. 
També enguany el  CURIOSITY  ha evidenciat  un 
altre  possible senyal de vida a Mart: ha mesurat 
la presència de gas metà, que a la Terra té un inequívoc 
origen orgànic, produït per vida microbiana.  És  una 
mesura molt baixa: 21 parts / 1000 Milions, quant a la 
Terra es poden mesurar 1860 parts / 1000 M, però donat 
el seu origen demostrat a la Terra, fa pensar que algun 
tipus de vida orgànica hi haurà existit. A més, aquestes 
mesures varien estacionalment, sent  més  elevades a 
l’estiu que a l´hivern. És probable que el gel haja atrapat 
metà en algun moment, i que  siga  alliberat a l´estiu 
amb un cert desgel, però el que interessa és saber el 
seu origen, encara que segons la NASA, l´acció del gel 
sobre algun tipus de roques pot produir metà. 
La  presència  de vida orgànica a Mart hauria 
exigit una temperatura  més  alta que la que s´ha 
mesurat actualment, que en  terme mitjà  és  d´uns 
62o  poc sota zero, és a dir, uns 77o oC per sota de la 
temperatura  mitjana  de la Terra, però els científics 
no descarten que fa uns cents de milers d´anys 
les temperatures foren  mes  elevades, i pogueren 
facilitar la vida orgànica. Mart, així com la Terra, 
deu travessar períodes de refredament i calfament 
(glaciacions i períodes interglacials) durant períodes 
de cents de milers d´anys, oscil·lacions climàtiques 
provocades per canvis en l’òrbita al voltant del Sol, amb 
la diferència, a més, de què a Mart aquests canvis deuen 
ser més accentuats que a la Terra, doncs aquell planeta 
trontolla més que la Terra en el seu moviment de rotació. 
Mentre el nostre planeta presenta canvis d´inclinació 
entre 22 o   i 24,5o, en els últims 3 milions d´anys, l´eix de 
rotació de Mart ha canviat entre 15o o i 30o  d´inclinació, 
i sembla que en el període actual es troba en mig d´una 
de les oscil·lacions que provoquen més fred.
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El alcalde agradece la ayuda del Hotel Vinaròs durante la pandemia de Covid-19

CULTURASOCIETAT
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L'Ajuntament de Vinaròs repartirà 3.000 cartes als Reis d'Orient en format 
desplegable a tot color, entre els centres educatius (fins a tercer de 
primària), el Mercat Municipal i l'Oficina de Turisme per tal que tots els 
xiquets i xiquetes que vulguen, puguen emplenar la seua carta als Reis.
A més a més, com a novetat d'enguany, es podrà descarregar la carta des 
de la pàg. web de l'Ajuntament en versió autoemplenable o en blanc i 
negre per a acolorir.
Aquesta iniciativa s'emmarca en una campanya general en què participen 
molts ajuntaments valencians i la Diputació de València i és fruit del 
treball coordinat de les oficines de Promoció del Valencià.
La il·lustració de la portada mostra els Reis d'Orient netejant-se les mans 
amb gel hidroalcohòlic i amb la mascareta preparada per a posar-se-
la abans d'entrar a una casa i deixar els regals. L'altra cara permet que 
xiquets i xiquetes escriguen la seua carta amb un formulari que té en 
compte els regals que desitgen per a ells mateixos, però també desitjós 
per a Vinaròs i per al món.
A l'entrada del Mercat Municipal de Vinaròs s'instal·larà una bústia perquè 
es puguen deixar les cartes o es podran entregar en mà al patge reial que 
ens visitarà el dia 3 de gener a l'auditori municipal.

L’Ajuntament de Vinaròs, a través de les regidories d’Educació i de Cultura 
impulsa la campanya «Carta als Reis d’Orient. Nadal 2020»

Aquesta setmana es començaran a repartir 3.000 exemplars de cartes entre tots els xiquets i xiquetes de Vinaròs
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CULTURA

Fira Lluís 
Santapau
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Espectacle televisat a porta tancada AL Vinaròs arena
 Retransmi
ió per Canal 56

5 de gener a les 18.30H

2021
VINARÒS
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OPINIÓ 

964 450 085

Subscriviu-vos a 
El Diariet

Per justícia i dignitat, 
som molt més que la meitat

Per CECILIA PASTOR

www.ppvinaros.es
de Vinaròs

Cuestión de prioridades

Por Lluís Gandía, presidente local del PP Vinaròs

Desmuntant “fakes” 
sobre la LOMLOE (I)

 Per Angela Caballer 

Sé que per a l’elaboració 
d’aquesta llei s’han consultat 

i han participat experts en 
l’àmbit de l’educació, però em 

queda el dubte si han consultat amb nosaltres, 
els docents que estem en actiu, els que portem 
aquestes lleis a les aules. De moment em 
conformaré amb analitzar-la per a entendre-la 
tots un poc millor. 
Són molts els arguments contradictoris que ha 
anat escampant l’oposició, la qual cosa fa que 
sigui encara més interessant la seva lectura, 
perquè com diuen, quan no els pareix bé, deu 
ser que és bo. 
Quan escoltes que s’ha modificat una llei, molts 
cops la gent pensa: si ja funcionava bé, per a què?. 
Doncs bé, la llei d’educació que es vol modificar 
és la LOMCE, col·loquialment coneguda com la 
llei WERT, la qual al mateix temps va modificar 
uns objectius que establia la LOE d’acord amb els 
objectius europeus i amb la recent Agenda 2030 
de la UNESCO en allò relatiu a l’educació. A causa 
d’això es fa necessària aquesta modificació, a 
més de l’actualització de la LOE. 
Desprès de la lectura he trobat punts molt 
interessants des del punt de vista docent, però 
com seria molt extens poder explicar-los tots, 
em centraré en els que han portat més polèmica, 
tot i que penso que igualment tindrem per a 
més d’una setmana. 
Un dels punts que més polèmica està donant 
és la desaparició del castellà, a les Comunitats 
Autònomes que tenim una segona llengua. 
Cosa que ens fa més rics, ja d’origen som 
bilingües. Doncs bé, si mirem la LOMLOE, 
en cap lloc diu que no hi haurà docència 
de l’espanyol. Concretament, en el TÍTOL I, 
CAPITOL II d’educació primària, CAPITOL 
III d’educació secundaria i CAPITOL IV de 
batxillerat, i concretament als articles 17, 
23 i 33 respectivament on s’estableixen els 
objectius de cada etapa educativa, en trobem 
un que ens diu: “Conèixer i utilitzar de manera 
apropiada la llengua castellana i, si la hi hagués 
la llengua cooficial de la Comunitat Autònoma i 
desenvolupar les activitats de lectura” ampliant 
el continguts d’aquest objectiu quan més 
elevat és el nivell educatiu. A més a més, en 
la Disposició trigèsima octava – Llengua 
castellana, llengües cooficials i llengües que 
tenen protecció legal – en el punt dos diu: “2. 
En finalitzar l’educació bàsica, tots els alumnes 
hauran d’assolir el domini ple i equivalent en la 
llengua castellana i, en el seu cas, en la llengua 
cooficial corresponent”.
Com es pot veure no desapareix cap llengua, 
sinó que li dóna la mateixa importància a les 
dues llengües. A més a més, si fes el que molts 
diuen s’incompliria la Constitució, cosa que els 
socialistes no volem. 
Tal i com he dit, això dóna per a molt i ja m’estic 
estenent massa, així que deixo per a la propera 
setmana l’anàlisi del tema de les concertades i 
la suposada desaparició dels centres d’educació 
especial. 

Para el Partido Popular 
la prioridad en estos 
momentos debe 

ser establecer ayudas directas para que los 
autónomos, comercios o pequeñas empresas 
puedan mantener su actividad. En cambio, la 
prioridad del gobierno del PSPV-PSOE y de Som 
Vinaròs es gastarse 43.000 euros en reformar los 
aseos de la ermita.
Para el Partido Popular la prioridad en estos 
momentos debe ser bajar impuestos para que el 
dinero esté en el bolsillo de quien más lo necesita 
que son los ciudadanos. En cambio, los alcaldes 
socialistas de la comarca nos han subido este 
año un 13% la tasa de reciclaje a todos, incluidos 
comercios, ofi cinas, pequeñas empresas.
Es cuestión de prioridades porque el Ayuntamiento 
de Vinaròs tiene capacidad económica para 
hacerlo, pero el problema es que el equipo de 
gobierno no quiere. Continúa negando las ayudas 
directas a los autónomos y comercios mientras 
aprueba un sorteo lleno de burocracia que no 
sirve para ayudar a todo el comercio, que deja 
fuera a centenares de profesionales y que, eso sí, 
les servirá para hacerse fotos, muchas fotos.
Desde el Partido Popular llevamos desde el inicio 
de la pandemia haciendo propuestas y al mismo 
tiempo una oposición leal, porque son tiempos 
difíciles, pero eso no quita que nos callemos ante 
los atropellos del gobierno municipal.
Onda, una ciudad como Vinaròs pero con 
gobierno del PP, ha destinado 900.000 euros 
en ayudas directas a los comercios de la ciudad, 
autónomos y pequeñas empresas. Peñíscola 
ha destinado 400.000 euros en ayudas directas. 
Alcalá de Xivert, siendo mucho más pequeño que 
Vinaròs y con un presupuesto 4 veces inferior, ha 
destinado 120.000 euros en ayudas directas. Aquí, 
los socialistas y los de Podemos, gastan más de 
40.000 euros reformando los WC de la ermita. 
Hemos propuesto reducir el IBI a todos los 
vinarocenses. Porque es posible y deseable, 
pero los gobernantes ni siquiera se han dignado 
a responder. Propusimos ayudas directas pero 
el equipo de gobierno no ha considerado dar 
una respuesta a nuestra propuesta. Propusimos 
eliminar la tasa municipal de basuras en 2020 y 
2021. Otra propuesta que han despreciado.
Nuestro camino está claro y defi nido. Estar 
con los vinarocenses, realizando propuestas y 
presentando nuestra forma de gestionar muy 
diferente a la que en estos momentos está 
olvidando y dejando de lado a quienes peor lo 
está pasando.

Ana Orantes: Es compleixen 23 anys del 
testimoniatge en televisió de la dona 
que va remoure consciències entorn 
de la violència masclista .El seu mari la 
va assassinar cremant-la viva el 17 de 
desembre de 1997 .Ella va ser la veu de 
la consciència d’un país que no estava 

preparat per a escoltar la seva història, que era la de tantes 
i tantes dones. Va explicar allò que ningú volia sentir”. Es va 
atrevir a contar l’infern que vivia,va alçar la veu amb una dignitat 
aclaparadora i inqüestionable, el seu maltractador mai va poder 
doblegar-la. No es va resignar al seu destí, es va revelar contra 
ell i va pagar amb la seva vida.Va comptar públicament el seu 
calvari -fent-nos veure que no era un assumpte conjugal, un 
assumpte privat,va canviar la percepció social i política de la 
violència de gènere, va obrir el debat social. Les seves paraules 
van canviar les coses, però per a aquest canvi va haver de morir 
en mans de la seva bèstia. .En 1997,quan ella va morir, l’Estat 
ni tan sols comptava aquests assassinats com una violència 
especifi ca contra les dones. Ana Orantes havia presentat 
diverses denúncies i cap havia aconseguit protegir-la. Portava 
40 anys sofrint maltractaments físics i psicològics i només la 
denúncia en televisió havia tingut un cert impacte. Era la veu 
que avergonyia a una societat que no volia saber. Aquest pacte 
de silenci forjat sobre la pell de les dones, la violència dels homes 
i la indiferència de la majoria, havia aconseguit normalitzar 
la tortura quotidiana de milers de dones. La violència en els 
relacions de parella s’havia tornat invisible”.Díes després de la 
seva mort,el Govern anunciava enduriment de les penes per 
delictes de maltractament. Començaven dues dècades de canvi 
social i jurídic. La reforma del Codi Penal en 1999 va establir 
l’ordre de protecció i va tipifi car el maltractament psicològic 
també com a violència. La creació en 2002 de l’Observatori contra 
la Violència Domèstica -que posteriorment es denominaria 
de Gènere-, la Llei Integral contra la Violència de Gènere de 
2004, la Llei d’Igualtat de 2007, la creació del Telèfon contra el 
Maltractament (016), la Llei d’Infància de 2015 . l’ONU,defi neix 
la violència de gènere ,com “qualsevol acte o intenció que 
origina mal o sofriment físic, sexual o psicològic a les dones, 
incloent les amenaces d’aquests actes, la coerció o privació 
arbitrària de llibertat, ja sigui en la vida pública o privada)”.El dret 
a viure dignament,en llibertat i sense vulneració de la integritat 
personal,tant física com psicològica, forma part inalienable 
dels drets humans universals.La violència de gènere suposa 
una manifestació extrema de la desigualtat i del sotmetiment 
en el qual viuen les dones a tot el món, i representa una clara 
conculcació dels drets humans.La violència contra les dones és 
un problema prioritari en salut pública,i requereix intervencións 
des de tots els àmbits educatius,socials i sanitaris.El nombre de 
dones assassinades per violència de gènere a Espanya ascendeix 
a 42 en 2020,augmentant la xifra fi ns a 1.075 el nombre total de 
dones assassinades per violència de gènere des de 2003,quan 
es van començar a recopilar dades.La regulació legal d’una 
situació que durant segles s’ha mantingut reclosa en la privacitat 
ha desafi at les maneres d’atendre la violència de gènere,i això 
ha facilitat la constatació que la prevenció i l’erradicació no 
poden venir d’accions aïllades, sinó d’una intervenció integral i 
coordinada,que impliqui la responsabilitat dels poders públics 
a través de polítiques adequades i del compromís de la societat 
civil per a avançar cap a l’eliminació de tota forma d’abús contra 
les dones.La Constitució Espanyola reconeix la igualtat com a 
valor superior de l’ordenament jurídic en el seu article 1.1,i en 
l’article 9.2 estableix l’obligació dels poders públics de promoure 
aquelles condicions, que facin reals i efectives la llibertat i 
igualtat de totes les persones. la Llei orgànica 1/2004, de 28 de 
desembre, de Mesures de Protecció Integral contra la Violència 
de Gènere, es una llei que l’objectiu fonamental de la qual és 
actuar contra una violència que constitueix una manifestació 
clara de la discriminació a través d’un enfocament multicausal 
des de la disposició de mesures en àmbits molt diversos ,pero 
la llei engloba únicament sota el terme de ‘violència de gènere’ 
aquells assassinats o lesions produïdes a una dona per part de 
algú amb qui ha mantingut algun tipus de vincle sentimental,el 
que signifi ca que aquesta llei no serveix per a emparar a una 
altra mena de víctimes mortals,com Nagore Lafagge, Laura 
Luelmo, Diana Quer o Marta Calvo, que no compten a ulls de 
la llei com a víctimes de “violència de gènere”,a pesar que els 
seus assassinats també són refl ex de situacions de violència 
masclista que vulneren la integritat física i sexual de les dones. 
El 57,3% de les dones que viuen  en Espanya han sofert algun 
tipus de violència masclista al llarg de la seva vida i un 8,7% 
del total,unes xifres que posen en valor que les violències que 
sofreixen les dones pel mer fet de ser dones no s’exerceixen de 
forma aïllada dins del context de parella, sinó que s’estenen més 
enllà d’aquesta mena de relacions.Som aquí per a lluitar i deixar 
clar que la violència contra les dones és masclista, patriarcal, 
estructural i institucional», trenquem el silenci amb paraules, 
amb debat, amb idees,amb proposta,amb sororitat»,en contra 
de la violencia contra les dones.
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OPINIÓ 
L’Informe de Secretaria 

se’l passen pel folre
Por Maria Dolores Miralles

En el passat plenari del 
mes de noviembre es va passar l’aprovació de les bases 
reguladores del Concurs per incentivar les compres en 
el comerç local. Aquestes bases anaven  acompanyades 
per un informe jurídic de la Secretaria, devastador, que 
no dóna llum verda a possar-les en pràctica. Ens diu 
que L’Ajuntament no té competència per incentivar 
el consum per part de les persones empadronades a 
Vinaròs i per activar el xicotet comerç, perquè aquestes 
no apareixen als àmbits materials de l’art. 25.2 de la 
LLei 7/1985. Tampoc  la Llei autonómica 3/2011 de 
comerç no arreplega aspectes de foment del consum 
i d’activació. Per tant, ni la legislació general ni la 
sectorial atorga competències a l’Ajuntament  per 
emparar aquesta inciativa. A més no queda justifi cat a 
l’expedient en bases a quina competència es pretenen 
aprovar les bases que se sotmeten a informe.
Les bases pretene atorgar  “premis” , que consistiran  
en una quantia económica que s’abonarà mitjançant 
targetes regal per a consumir en els establiments 
adherits a aquesta iniciativa. La secretària informa que 
la naturalesa jurídica d’aquestes atribucions  és la de 
“subvencions”. Per tant abans cal comptar abans amb 
un Pla Estratègic de subvencions que recullisque els 
objectius pretesos, així com una Ordenança general  
aprovada pel Plenari de la Corporació.
     Tampoc queda justifi cat el fet d’excloure de 
la convocatòria als ciutadans que no estiguen 
empadronats a Vinaròs, perquè aquestes compleixen 
amb l’objectiu primer de les bases de “ incentivar 
les compres en el comerç local”. Si la fi nalitat de 
la subvenció és que els comerciants del municipi 
augmenten les seus vendes, aquesta es produeix amb 
les compres de clients estiguen o no empadronats al 
municipi. Per tant aquest requisit introdueix una 
descriminació sense justifi cació objectiva i raonable 
en quant als benefi ciaris.
També ens diu que l’Ajuntament de Vinaròs com 
administració pública, difícilment podrà donar  
publicitat a aquesta campanya i assumir les 
despeses publicitàries que es deriven de la mateixa, 
perquè la legislació no empara a l’ajuntament en 
aquesta inciativa. 
En l’últim punt ens remarca el informe que cal complir 
el principi d’efi càcia en l’assignació i utilització dels 
recursos públics, aquestes bases no preveuen ni la 
quantia de les ajudes econòmiques ni el seu nombre. 
És cert que en aquesta inciativa per cada premi que 
s’atorga es preveu un cost de tarjeta de crèdit, unes 
despeses publicitàries de la campanya, un augment 
de  l’emissió d’empadronament per a comprovar els 
requisits per a ser benefi ciari, una justifi cació de cada 
premiat d’estar al corrent de les seues obligacions. 
Però, és cert també que l’Ajuntament . esta obligat a 
tramitar cadascuna de les subvencions, comprovar les 
justifi cacions de les despeses, recopilar les dades fi scals 
dels benefi ciaris, etc. Per tant cal  valorar la efi ciencia 
d’aquesta inciativa respecte als costos de la mateixa, 
més quan l’Ajuntament no disposa de mitjans 
materials per atendre aquestes obligacions sense 
dilatar els procediments actuals existents. 
El PVI, votarem en contra de les bases, l’informe no 
contava al vistiplau de la Secretaria. Per supost  que 
estem d’acord d’establir un programa d’ajudes directes 
que benefi cien a les empreses locals que han vist 
minvats els seus ingressos. No han estat habilidosos 
per gestionar bé cap tipus d’ ajudes. És  lamentable 
que vostés no hagen sigut capaços d’engegar  cap 
iniciativa en aquestos vuit mesos  que es puguen 
traduïr en solucions fi nals.

IMPORTANT!
·Control dʼaforament per mesures Covid-19. 
·Obligatori ús de la mascareta i de gel hidroalcohòlic. 
·El material de préstec serà desinfectat després de cada ús. 
·És prendrà la temperatura abans dʼentrar. 

DE LES 10.30H FINS LES 13.30H
I DE LES 16.30H FINS LES 21.30H

DEL 3 DE DESEMBRE
AL 6 DE GENER

Pèrgola del Passeig 
  de Colom, Vinaròs

Preu: 30 mins 3€ 60 mins 5€

Sintètic

*EXCEPTE EL 9, 14, 15, 16 I 17 I 21 DE DESEMBRE. 
LA PISTA ESTARÀ TANCADA EIXOS DIES.
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Tel.: 964 45 57 22      c/Socorro, 1 VINARÒS

¡Acertarás estas Navidades!
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OPINIÓ PESCA

Andrés Albiol Fura de fons

PARTES ESTADISTICS PESQUERS PER MODALITATS I ESPECIES DEL MES DE NOVEMBRE DE L’ANY 2020 (II)

Aguas otoñales con vendavales
Semana de cuatro días laborables al ser festivo el martes. Se faenó a medias por haber una 
mar batida a menudo por aires de mistral. Las capturas en general fueron normales. Y las 
cotizaciones al alza.
La pesca de arrastre, los bous operaron a diario y subastaron langostino, gamba, calamar, 
pescadilla, salmonete, peluda, rape, caracol, galera, móllera, pulpo blanco, caballa, jurel, 
canana, raya y morralla.
El cerco, las tres traíñas están de veda.
Las barquitas artesanales trasmalleras, el viento del noroeste les afectó bastante, para 
faenar poco. Las que pescaron, tres lo hicieron a la sepia. Uno al pagel. Tres al lenguado. Y 
otro a la langosta, cabracho y brótola.
El palangrillo costero, tres embarcaciones (1 de Peñíscola) pillaron con este arte de anzuelos 
lubina, dorada y sargo. 
Y la recolecta de pulpo roquero con cadufo, dos barcos (1 de Benicarló) vendieron piezas 
de 2 a 3 kg.

Ecos de ‘Mar’; La Acuicultura española
La producción acuícola en el 2019 en España ha sido de 342.867 toneladas. El mejillón fue 
el producto mayoritario en kg, con 261.513 t. para ser la Comunidad de Galicia el principal 
productor, le sigue Cataluña con 3.500 t. y el tercero la Valenciana con 1.000. De lubina se 
cultivaron 27.335 t, para ser Murcia la 1ª con el 34% y Valencia la 4º con el 17%. De trucha 
se cosecharon 18.955 t, para ser la primera Castilla y León con el 35%. De dorada 13.521 
t, siendo el primer productor la valenciana con el 50%. De rodaballo 8.258 t, producido 
todo en la gallega. De corvina se cultivaron 3.000 t en casi la totalidad por los valencianos. 
También se produjo un total de 818 t de lenguado y sólo por los gallegos.
Los empleos españoles en ésta actividad fue de 18.587 trabajadores directos, e indirectos 
46.467. Igualmente recalcar que nuestro país es el primer productor en acuicultura de la 
Unión Europea.

En castellà li diuen barbada i furó de fons. 
El seu nom científic és Antonogadus 
megalokynodom. Peix pertanyent a la 
gran família dels Gàdids. Posseïx un cos 
allargat, tubular i aplanat lateralment 
cap a la cua. Cap normal, apuntat. Boca 
esberlada. Té xicotetes dents en ambdós 
mandíbules, però en la superior hi ha 
dos anteriors en forma de clau. També 
hi ha dentició en el vòmer. Una de les 
seues característiques és la possessió 
d’un parell de barbillons sobre el 
morro i un davall el mentó, els tres amb 
funcions sensitives. Una altra curiositat 
és que els xicotets ràdios crinoides que 
formen la primera aleta dorsal, els fa 
vibrar per a provocar un corrent d’aigua 
sobre el seu dors amb funció de la línia 
lateral, així uns òrgans sensibles que té 
adjuntats detecten enemics o preses. 
Té 43-45 vèrtebres. Escates xicotetes 
i caduques. És de color rosa terrós 
tacat de fosc per damunt i amb línies 
transversals fosques. Ventre blanquinós
Composició aletes; D1ª-1+D2ª-49-54,  
A 42-46, P 16 i C 24. Les ventrals 
estan en posició jugular. Talla 15 cm i 
excepcions de 40. Després de la fresa 
pon a l’hivern. Ous pelàgics. Viu dels 80 
a 600 m de profunditat en zones mixtes 
amb fang, vegetació i pedres. Activa 
de nit. S’alimenta de xicotets animalets 
bentònics com a cucs, etc, que detecta 
furgant en l’arena. De carn delicada 
poc consistent, però és blanca, fina i 
de bon sabor. Escàs. Sol capturar-se a 
l’arrossegament, tremall i palangre.

PEIXOS
    Peix espasa (Emperador)           3.476 kg
                                                   ______
    Total Marrajera………….          3.476
PEIXOS
    Escrita (Raya)                                 2
    Congre (Congrio)                            4
    Orá (Muixarra, Dorada)                358
    Sarg (Sargo)                                 15
    Llobarro (Lubina)                             3
    Pagell (Breca, Pagel)                   303
    Sorella (Jurel real)                           8        
    Pagre (Pargo)                                 1
    Corva (Corvallo)                             2
    Déntol (Dentón)                            10
    Chopa (Cántara)                             2
    Vidrià (Mojarra)                            15
                                                    ____
         Total………………                721 
MOL·LUSCOS:
    Polp roquer (Pulpo roquero)         40
                                                   ____

     Total Palangre…….            761                     
PEIXOS:   
Melva (Canutera)                                                  6
Escrita (Raya)                                       245
Mantes (Xuxo, Batoideos)                       30
Besuc (Besugo)                                     156
Rallat (Bonito)                                         24
Congre (Congrio)                                    40       
Gall (Pez de S. Pedro)                            32
Orà (Muixarra, Dorada)                         184
Mussoles (Escualos)                               2
Móllera (Fanéca)                                     3
Gallineta (Cabracho)                             134
Sorell (Jurel)                                         36
Asparrall (Raspallón)                              78
Palá (Lenguado)                                   958
Sarg (Sargo)                                         150
Lliri (Anjova, Saltator)                              59
Llobarro (Lubina)                                    60
Mabre (Herrera)                                     507
Pagell (Pagel, Breca)                            541
Lluç (Pescadilla, Merluza)                        53

Rap (Rape)                                           242
Aspet (Espetón)                                      2
Rom empetxinat (Rodaballo)                    3
Juriola (Rubio, Lucerna)                         90
Moll (Salmonete)                                    46
Letja (Verderol, P. limón)                       35
Bacoreta (Sarda)                                  115                      
Sorella (Jurel real)                                  11
Llises (Lisa, Mújol)                               220
Pagre (Pargo)                                       12
Gatet (Pintarroja)                                     9
Roncador (Roncón)                               35
Rata (Miracielo)                                      30
Palometa (Palometón)                            12
Tigre (Lenguado portugués)                      1
Corva (Corvallo)                                     54
Mamona (Brótola de roca)                      55
Xuxo (Águila marina)                             11
Saboga (Alosa)                                      3
Déntol (Dentón)                                     61
Chopa (Cántara)                                     10
Palomida (Palometa blanca)                    3

Reig (Corvina)                                      103
Morruda (Sargo picudo)                          3
Vidriá (Mojarra)                                      27
Salpa (Salema)                                      29
Rom (Rémol, Rombo)                           51
Palaí (Acedía)                                        10                                                        _____             
    Total...................................          4.573             
CRUSTACIS:     
    Cranc blau (Cangrejo azul)         1
    Galera (Estomatoideo)              23
    Llagosta (Langosta)                              104
     Llomàntol (Bogavante)                             7
                                                          ____
      Total.................................           135  
MOL·LUSCOS:
Calamars (Calamares)                     4
Sèpia (Sipia, Choco, Jibia)                1.712
Polp roquer (Pulpo roquero)              2.118
Caragol punxent (Cañailla)                      31
                                                       _____
       Total……………………        3.867
Total Tremall i d’Altres Arts...   8.575

Revoloteo de gaviotas en las tardes con desembarcos
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Trofeu Internacional Castalia Castelló 2020
Natació

Dissabte agredolç pel els equips del Vinaròs. Les cadets 
femenines perdien en el millor partit de la temporada 
davant d’un equip en solera com es el Florida de 
Valencia.
 El nostre cadet en un gran partit es va imposar al Alto 
Palanca. El Artclinic juvenil en un partit molt travat   i 
complicat va treure el seu partit a Navajas davant del   
Alto Palancia. I la creu va ser el senior del Farmateca 
que en un altre partit per a oblidar va perdre al Llagostí 
Arena davant del Onda.
Menys mal que el diumenge en partit ajornat fron el 
Almassora el Farmateca Vinaròs va tornar a ser el equip 
que coneixem i en un molt bon partit va superar al 
Almassora.
  
CADET FEMENÍ (RANKING 16 AL 19 VLC):
 ArtClinic CBM Vinaròs. 13
H. Florida Catarroja.  25
  CBM  Vinaròs. Aitana, Laia, Saray, Maria, Oda, Ainoa, 
Sulayma, Claudia, Abril, Olga, Joana, Halona i Minerva.
 Primer partit de la segona fase per les nostres xiques en 
que van fer un bon partit dins de les seves possibilitats, 
les xiques del Club Balonmano Vinaròs, van arribar 
al descans amb un resultat de 6-10 a favor de les 
valencianes, en la segona part, les nostres es van relaxar, 
en els últims minuts les nostres van reaccionar, acabant 
el partit, amb un resultat de 13-25.
 Aquesta semana les nostres visitarán la pista del Levante 
UDBM Marni, en que intentarán surtir en la mateixa 
tónica que el partit, que van jugar aquesta semana.
 Es van anar intentant les coses que es practiquen als 
entrenos i poc a poc van sortir els fruits del sacrifici 
setmanal.
 Ànims xiques i a seguir millorant.
 
CADET MASCULÍ PREFETENT CS 1:
  CBM Vinaròs.         28
 BM Alto Palancia.   11
 CBM Vinaròs: Joan Amare, Martín(1), Héctor(2), Joan(1), 
Ibai(1), Juanpe(8), Unai(5),Marc(1) i Sergio(9).
Partit coral el disputat en el Pavelló Municipal de Vinaròs 

contra l’Altura, el partit va ser còmode contra un equip 
que en cap moment va donar sensació de competir, on 
les distàncies poc a poc anaven ampliant-se fins al xiulet 
final.
El pròxim partit en Benicarló es el primer partit de 
la nostra lliga. On s’ha de demostrar que el bon joc 
desplegat no ha sigut una casualitat.
Si es continua treballant així este equip ens pot donar 
moltes satisfaccions. 
 ENDAVANT CADETS!!!
 
JUVENIL MASCULÍ 2 AUTO CS
  Elite Cementos Alto Palancia. 20
 CBM Vinaròs.  25
  CBM Vinaròs: Nogales, Sergi(3), Raga(11), Marcos(1), 
Ayza (1), Víctor, Juan(3) Jose A.(3) i Sergi(3).
  Partit trampa que el invicte Artclinic va treure sense 
massa problemes, encara que el àrbitre volia posar 
emoció al partit.
  La 1ª part els rogets van ser els amos del partit, en 
la defensa que enguany està sent molt bona i l’atac 
dinàmic del equip desbordaven als locals, arribant al 
descans en un clar 12-17.
 El retorn de Jose A. Serret a fet més forta la defensa, i 
ajuden a Super Nogales a guardar la porteria.
  La 2 part va canviar la tortilla, el àrbitre va voler ser 
protagoniste i va excloure per 12 voltes als jugadors 
vinarossencs per cap als locals. Algo increïble i que va 
descentrar als nostres, i encara que van jugar molts 
minuts en 2 i inclús 3 menys es va poder aguantar el 
resultat.
No es comprèn que els que tenen que remontar no 
veiguen cap exclusió i que els que juguen en avantatge 
al electrònic els cusen a exclusións.
Ara toca dilluns el superderbi del Handbol Benicarló, 
que després de caure a Castelló per 33-30 , estarán en 
ganes de victòria. Recordem que els benicarlandos van 
líders en 12 punts i els nostres arriben en 10, tota una 
prova per demostrar les aspiracions de lliga dels nostres.
 
SENIOR MASCULÍ (1ª AUTONÒMICA CST):

 Farmateca C.Bm.Vinaròs.      19. 
 H. Onda.                                  21      
                                                  
CBM Vinaròs. Marc, Carlos, Cristian, Eddy(1), Ian, 
Nahuel(4), Cristian(1), Martin(2), Collado(5), Max(4), 
Sergi(1) i Quim(1).
 Farmateca C.Bm Vinaròs.     26
 C. Almassora Bm.                 15
CBM Vinaròs:   Supercristian, Marc, Carlos, Eddy(2), 
Sergi(5), Collado(1), Ian (1), Serrano(2), Cristian, Max(5), 
Martin(5), Nahuel(4), Jesús, Quim(1) .
  El dissabte després de guardar 1 minut de silenci en 
memòria de Juan de Dios Román es va jugar, bé va jugar 
el Onda perquè el Vinaròs va fer un calamitós partit.
 Els mateixos jugadors, diferents equips. El dissabte el 
Farmateca davant d’un equip que es va defensar en 
ordre va perdre els papers i va tirar 2 punts que esperem 
que a final de temporada no ens recordessin. I el 
diumenge els mateixos jugadors van donar tot un recital 
de defensa i atac superant a un sorprès Almassora que 
quan es va donar conte ja cauen davant la fe i les ganes 
de un Vinaròs que en un Cristian incommensurable a 
la porteria va creure i va tornar a ser la màquina rogeta 
que ens té acostumats.  Si dissabte es va notar massa 
les lesions i la falta de recanvis a la primera línea, al dia 
següent pareixia que estaven tots, inclosos els lesionats.
  
Ara a recuperar lesionats i a treballar més entre setmana 
per assolir els objectius marcats a inici de temporada.

Els dies 5 i 6 de desembre s’ ha celebrat a la Piscina 
Olímpica de Castelló el TICC organitzat pel Club 
Castalia Castelló.
Aquest any amb la presència de la Selecció 
Espanyola de Natació amb el repte d’ aconseguir 
les mínimes olímpiques per a poder participar en 
els propers Jocs Olímpics a Tokio.
Degut a les estrictes mesures de seguretat 
Covid-19, el número de participants es va vore 
reduït en gran part i al confirmar l’ assistència de 
la selecció espanyola es van vore molt limitades les 
places per a la resta d’ equips.

Tot i això el CNV va estar representat per David 
León i Alex Martí que van aconseguir classificar-se 
per a poder participar.
Els nosttes nadadors van acudir acompanyats del 
seu entrenador Albert Delmonte.
Tot i no estar dins de les seves millors marques, per 
a ells va ser una gran experiència poder viure en 
primera persona i poder nadar contra la èlit de la 
natació espanyola.

Alex Martí va nadar diumenge matí els 100 mtrs 

braça, tot i haver estat més d’ un mes 
parat degut a les mesures anti-covid a 
Catalunya , va fer un temps de 1.10.47 
en bones sensacions de cara a futures 
competicions.

David León, dissabte matí nadaba 
les proves que consideraba més 
complicades per a ell, va nadar 100 
mtrs esquena en un temps de 1.00.04 
i 100 mtrs papallona en 57.27
Diumenge tenía les seues proves 
fortes, en 200 mtrs esquena va fer un 
temps de 2.13.34 que el van situar en 
10 posició i va entrar com a suplent 
per a la final de la tarde en la que 
finalment no va poder nadar.
En la prova de 200 mtrs papallona 
va fer un temps de 2.06.90 que el va 
colocar en la final. Per la tarde, en la 
final va millorar el seu temps marcant uns 2.05.86 
que el van classificar en la cinquena posició detràs 
de tres nadadors de la selecció espanyola i un 
nadador del centre gallec de tecnificació esportiva.

Enhorabona als dos nadadors per la seua 
participació en el TICC i ara a continuar entrenant 
per al pròxim objectiu d’ aquí a dos setmanes... La 
Copa Nacional de Segona Divisió !!!
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Victòria de l’equip sènior a casa
Voleibol

Laia Casanova
El passat diumenge es va disputar al Pavelló 
Poliesportiu l’únic partit de la jornada. Els 
nostres jugadors van rebre el CV Torrent en 
un partit força equilibrat que, finalment, va 
deixar els 3 punts als vinarossencs amb un 
marcador final de 3 sets a 1.
L’equip local va perdre el primer set 22 a 
25, però va anar creixent a mesura que es 
consumia el partit. El segon i tercer set van 
estar molt igualats, però finalment es van 
decantar per als nostres, que van cometre 
menys errades i, lluitant en defensa, van 
guanyar 25-21 i 25-23 respectivament. 
A continuació, un ajustat quart set (30-
28), on els dos equips es van disputar en 

diferents ocasions la bola de set va donar 
la victòria a l’equip vinarossenc. Es tancava 
així una jornada positiva per al club, en 
què es van recuperar les bones sensacions 
a l’equip sènior després d’unes setmanes 
complicades.
Aquesta setmana tornen a la competició la 
resta d’equips. El cadet femení s’enfrontarà  
dissabte a casa al Lledó School Illa, mentre 
que les juvenils ho faran diumenge contra el 
CV Altamira Alisio. Per la seva part, els equips 
masculins disputaran l’onzena jornada 
a camp rival. El juvenil masculí jugarà 
dissabte a la tarda contra el CV Torrent  i els 
sèniors s’enfrontaran al CV Altamira Sigma 
el diumenge al matí.

Este pasado fin de semana se ha disputado en Alicante 
en el Club Padel Center Bela el máster autonómico 
de menores y absoluto de Padel, jugando las ocho 
mejores parejas del circuito autonómico tanto de 
menores como categoría absoluta.
En categoría Alevín se proclamó campeón el 
vinarocense Javier Bolumar otorgándole el título de 
maestro. 
Con este torneo se da fin a la buena temporada 
del joven siendo mejor jugador de laComunidad 
Valenciana (número uno del ranking) y ganando 
el máster (torneo de maestros de la comunidad 
valenciana).
Agradecer a todas las personas adultas que de 
forma desinteresada han jugado para contribuir a la 
formación del joven así como su entrenador Cristian 
Juanola.

Javier Bolumar, campeón alevín del máster autonómico de pádel 

+ info. reserves: 964 86 55 15
info@molicervera.org

Carretera CV-135, km 9
12578 Cervera del Maestre

www.molicervera.org

Al Molí de l’Oli de Cervera podràs 
visualitzar, en un espai històric, com 
es produïa l’oli d’oliva a principis 
del segle XVII. També podràs 
degustar els olis monovarietals 
tí pics del Maestrat i conéixer el 
patrimoni històric, paisatgísti c i 
gastronòmic de Cervera.

Ara, més que mai, aprofi ta per a conéixer el teu entorn.

Horari: De dimarts a dissabte: 
10:00 a 14:00 hores i 15:30 a 17:00h
Diumenges i Fes� us: 10:00 a 14:00 h

Imprescindible demanar cita prèvia

Turisme segur, responsable i de proximitat,
amb totes les mesures de seguretat
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anunCi liCitaCiÓ

L’Ajuntament de Vinaròs, per Decret d’Alcaldia de data 30 
de novembre de 2020, va aprovar l’expedient i plecs per 
a la contractació de la PÒLISSA DE DANYS AL PATRIMONI. 
(EXP.GRALS. 22/20 GEST. 6957/20). 

Obtenció de documentació i informació: Ajuntament 
de Vinaròs, Pza. Parroquial, nº 12, 2º pis, de dilluns a 
divendres de 9 a 14 hores i a la pàgina www.vinaros.es /
Perfi l Contractant

Data límit de presentació de la documentació 
electrònicament: el 18 de desembre de 2020.

Lloc de presentació: Plataforma de contractació del 
Sector Públic de l’Ajuntament de Vinaròs.

anunCi liCitaCiÓ

L’Ajuntament de Vinaròs, per Decret d’Alcaldia de data 30 
de novembre de 2020, va aprovar l’expedient i plecs per 
a la contractació de la prestació del SERVEI D’IMPARTICIÓ 
DE CLASSES I ACTIVITATS DE L’AULA MUNICIPAL DE TEATRE. 
(EXP.GRALS. 03/20 GEST. 499/20). 

Obtenció de documentació i informació: Ajuntament de 
Vinaròs, Pza. Parroquial, nº 12, 2º pis, de dilluns a divendres 
de 9 a 14 hores i a la pàgina www.vinaros.es /Perfi l 
Contractant

Data límit de presentació de la documentació 
electrònicament: el 18 de desembre de 2020.

Lloc de presentació: Plataforma de contractació del Sector 
Públic de l’Ajuntament de Vinaròs.

anunCi liCitaCiÓ

L’Ajuntament de Vinaròs, per Decret d’Alcaldia de data 
03 de desembre de 2020, va aprovar l’expedient i 
plecs per a la contractació de les obres de  CONNEXIÓ  
A LA XARXA GENERAL DE PLUVIALS, ENTRONCAMENT 
AVDA. MARIA AUXILIADORA, obra inclosa i fi nançada 
per Pla de Cooperació  Provincial d’Obres i Serveis per 
a l’any 2020 de la Diputació Provincial de Castelló. 
(EXP.OBRES 03/20 GEST. 5595/20). 

Obtenció de documentació i informació: Ajuntament 
de Vinaròs, Pza. Parroquial, nº 12, 2º pis, de dilluns a 
divendres de 9 a 14 hores i a la pàgina www.vinaros.es 
/Perfi l Contractant

Data límit de presentació de la documentació 
electrònicament: el 30 de desembre de 2020.

Lloc de presentació: Plataforma de contractació del 
Sector Públic de l’Ajuntament de Vinaròs.

anunCi liCitaCiÓ

L’Ajuntament de Vinaròs, per Decret d’Alcaldia de data 03 
de desembre de 2020, va aprovar l’expedient i plecs per a 
la contractació del SERVEI DE NETEJA DE DEPENDÈNCIES 
MUNICIPALS DEL MUNICIPI DE VINARÒS, RESERVAT A 
CENTRES ESPECIALS D’OCUPACIÓ. (EXP.GRALS. 20/19 
GEST. 5906/19). 

Obtenció de documentació i informació: Ajuntament 
de Vinaròs, Pza. Parroquial, nº 12, 2º pis, de dilluns a 
divendres de 9 a 14 hores i a la pàgina www.vinaros.es /
Perfi l Contractant

Data límit de presentació de la documentació 
electrònicament: el 21 de desembre de 2020.

Lloc de presentació: Plataforma de contractació del 
Sector Públic de l’Ajuntament de Vinaròs.

Informació important per a les col·laboracions
Nou e-mail del Diariet

El correu del Diariet enlloc de diariet@vinaros.org és:
diariet@vinaros.es
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inFoRMaCiÓn soBRe BaJa de vados

De conformidad con lo que dispone el artículo 6.6 de la 
Ordenanza fi scal reguladora de la tasa por utilización privativa 
y aprovechamiento especial del dominio público local por 
entrada de vehículos a través de las aceras que establece:

Artículo 6.6: «La presentación de la baja surtirá efectos a partir 
del día primero del año natural siguiente al de su presentación. 
La no presentación de la baja determinará la obligación de 
continuar abonando la tasa».

Por ello, todos aquellos interesados en tramitar la baja del 
vado para el año 2021, podrán presentar su solicitud hasta el 
30 de diciembre de 2020 (de forma presencial con cita previa), 
en la ofi cina OIAC, situada en la plaza Jovellar 2, acompañada 
de la placa de vado y manifestando que han repuesto la acera 
a su estado original, si la manipularon en su día, y que la han 
despintado de amarillo o bien la han pintado de gris. También 
podrán presentar su solicitud vía telemática hasta el 31/12/2020. 
 
Si no la presentan antes de dichas fechas deberán abonar 
íntegramente la tasa del 2021.

Se recuerda que de acuerdo con la Ordenanza reguladora de las instalaciones 
y ocupaciones de la vía pública del Ayuntamiento de Vinaròs, aprobada 
defi nitivamente por el Pleno de la Corporación de 26 de marzo de 2015, 
con carácter previo a la instalación de TERRAZAS en la vía pública es 
necesario solicitar la correspondiente AUTORIZACIÓN, a la cuál deberá 
acompañarse la documentación señalada en el artículo 46 de la citada 
ordenanza.
Las autorizaciones podrán ser anuales o de temporada, sin que en ningún 
caso la fecha de caducidad pueda exceder del 31 de diciembre del año en 
curso.
Asimismo se recuerda que se debe solicitar cada año la renovación de la 
autorización para los casos previstos en el artículo 50.3 de la ordenanza: 

“Las autorizaciones se entenderán renovadas, en los casos en que no 
hayan cambiado las circunstancias concurrentes cuando se concedió el 
permiso para la instalación de la terraza, ni las condiciones impuestas por la 
Administración para el otorgamiento de la autorización, ni haya sido objeto 
de sanción fi rme por infracción grave. Para ello se presentará, cada año, 
dentro de los DOS MESES anteriores al nuevo período de ocupación: 
declaración responsable por escrito de cumplir en su totalidad los requisitos 
que le fueron exigidos, justifi cante de pago de la tasa del año en curso y 
autorización de los titulares de los establecimientos colindantes. Por parte 
de los Servicios Técnicos Municipales y de la Policía Local, se comprobará el 
cumplimiento de las condiciones originales de autorización y se elaborará el 
correspondiente informe que será remitido al departamento de Gobernación 
y, en su caso, de Actividades. La renovación se podrá llevar a cabo durante 
un plazo máximo de hasta 4 años adicionales consecutivos”.

Las acciones u omisiones que contravengan la ordenanza podrán ser 
sancionadas con multas de hasta 3.000 euros.

ANUNCIO AUTORIZACIÓN DE TERRAZAS PARA 2021

 
 

CISTELLES DE  NADAL 2020 
 

Punts de recollida a partir de l’1 de desembre                             
(aliments propis de cistelles de nadal: torró, polvorons, beguda...): 

- Aula d’informàtica 
- Aula 1r pis Centre de la  3a Edat 
- Saló del Centre de la 3a Edat 
- Pavelló poliesportiu (Sala polivalent) 
- Centre d’FPA  

 

Compra els números per la rifa 
No farem paperetes, tindrem un panell on podràs posar el teu nom i 
telèfon a la quadrícula numerada.  
 

Sorteig 
El dilluns 21 de desembre es farà un sorteig a cadascun dels 5 punts de 
recollida, i es rifaran tantes cistelles com s’hagen fet a cada lloc. 
S’avisarà per telèfon a les persones guanyadores.  
 
Destí 
La recaptació es destinarà a l’INCLIVA, institut d’investigació 
sanitària de València, per a projectes d’investigació  de la 
COVID19. 

 

 

Col·labora:  

5 y 12 de Diciembre 

De 10.00 h a 20.00 h
Paseo Marítimo de Vinaròs  
(al lado de la Oficina de Turismo)

Todo lo recaudado va destinado  
íntegramente A ayudar a los callejeritos 

Os esperamos!! 

Mercadillo navideño 
  solidario
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PUBLICITATESQUELES

De la teva esposa, fills, nets, nores
Mai t’oblidem, sempre estàs en els nostres pensaments

i et recordem en molt de carinyo

5é aniversari de:

Felipe Calduch Juan

Que ens va deixar el día 19
de desembre de 2015 

D.E.P.

Tu familia te recuerda con estima

1º aniversario de:

Amparo Navarro Segarra

Que murió cristianamente en Vinaròs
el dia 16 de diciembre de 2019

a los 77 años de edad 

D.E.P.

Su esposa e hijos y toda la familia ruegan 
una oración por el eterno descanso

de su alma.

Antonio Guillot Hospitaler
Que falleció en Vinaròs 

el día 3 de diciembre de 2020, 
a los 80 años de edad.

D.E.P.

La familia agradece las muestras de afecto recibidas, así como 
las atenciones prestadas por los profesionales sanitarios

Rogad a Dios por el alma de:

Hoy que los antiguos comerciantes lloran porque mueren 
sus tiendas, se va uno se ellos, pero Vinaròs huele más nunca 
a azahar, a campos de naranjos, a pólvora, a Valencia... Hoy el 
romero y el tomillo de nuestra Ermita y el olor a mar de nuestra 
playa flotan en el aire del lugar en que naciste... Hoy hay un color 
distinto en las calles de tu recuerdo de estudiante que te llenaba 
la boca de orgullo y que iba a la antigua escuela de comercio por 
el Portal de la Valldigna. Nos has acompañado en todo momento 
como padre y esposo y estos días, en representación de toda la 
familia, la vida me ha dado el regalo de poderte coger de la mano 
como un niño y sujetarte, como si esta vez fuera yo ese padre, 
ese hombre de principios que perdiste siendo tan joven y que 
tanto de rompía el alma aún hoy al hablar de él. Como me dijo 
alguien que quiero, hoy el cielo estará más bonito que nunca, 
porque tú estarás ahí para guiarnos, papá. Creo que te has ido 
sin entender este mundo de locos, sólo me duele no haberte 
podido hacer comprender que la vida son sólo momentos y que 
hay que agarrarlos y sorberlos como si no hubiera un mañana. 
Buen esposo, buen padre, buen abuelo y ahora bisabuelo, tío, 
cuñado... dejas un vacío en nosotros que sólo tu recuerdo será 
capaz de llenar. Un caballero, con unos valores éticos y un sentido 
de lo justo que ojalá sepamos honrar, educado, inteligente... No 
nos sueltes de la mano, sobre todo a mamá, lo va a necesitar, no 
sabes cuánta gente te quiere, qué suerte tenemos de teneros 
cerca... Dios, la Virgen que te custodia hoy, han decidido que 
esto era lo mejor para ti, y aunque hay dolor, hay paz.
Te queremos, descansa, papá. 

A Antonio Guillot Hospitaler.
Vinaròs, 3 de diciembre de 2020

964 450 085Subscriviu-vos a 
El Diariet
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8:10
9:15
9:55
11:05
11:45
12:55
13:35
14:45
15:25
16:35
17:15
18:25
19:05
20:15

 ZONA NORTE-VINARÒS
7:30
8:30
9:35

10:15
11:25
12:05
13:15
13:55
15:05
15:45
16:55
17:35
18:45
19:25
20:35

7:50
8:50
10:35
12:25
14:15
16:05
17:55
19:45

8:00
9:00
10:50
12:40
14:30
16:20
18:10
20:00

VINARÒS - ZONA NORTE

VINARÒS - ZONA SUR
 ZONA SUR-VINARÒS

9:10
9:50

11:00
11:40
12:50
16:40
17:20
18:30

9:30
10:10
11:20
12:00
13:10
17:00
17:40
18:50

VINARÒS - ZONA NORTE
 ZONA NORTE-VINARÒS

 ZONA SUR-VINARÒS
VINARÒS - ZONA SUR

10:30
12:20
18:00

9:00
10:45
12:35
16:30
18:15

HORARIOS ACTUALIZADOS A 24/09/20

Parròquia Arxiprestal de l’Assumpció: Laborals: 9.00 i 19.00 h 
Dissabte: 9.00, 19.00 h.  Diumenge: 9.00, 12.00 i 19.00h. 
Convent Divina Providència: Laborals: 19.30 h. Festius: 10.30 h.
Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 h. 
Dissabte: 8.30 i 19.30. Diumenge: 9.00, i 19.30h
Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)
El Carme dels Mariners: Diumenge: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. Diumenge: 10.00 h
Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 h, Dimarts estudi 
bíblic: 20 h 
Església Evangèlica (av. Tarragona): Diumenge: 11 h

HORARI DE MISSES

Víctimes de la violència de génere
Taxi Arcadi (adaptat per a discapacitats)

016
674 700 700

TELÈFONS D’INTERÉS
Ajuntament 964 40 77 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Ambulatori (cita prèvia)
Ambulatori (urgències)

964 47 75 00
964 45 57 57

Biblioteca 964 45 95 90
Casal Jove 964 40 03 14

Contribucions  964 45 47 52
Cultura  964 40 77 06
Creu Roja Vinaròs                964 45 94 64    
Ecoparc / Recollida de mobles  964 40 78 03
Emergències 112
Escola d’Art 964 45 38 02
Escola de Música 964 45 62 03

Gruas y taxis Jaime Bas, S.L. · 24 horas 964 40 11 11
Guàrdia Civil 964 40 71 40
Hisenda 964 40 22 11
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00
Hospital (cita prèvia) 964 47 71 60
Infodona 964 45 64 52
Informació i Turisme 964 45 33 34
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50
ITV 902 12 00 13
Participació Ciutadana 900 50 63 76
Patronat d’Esports 964 45 46 08
Patronat de Turisme 964 45 52 53
Policia Local 964 40 77 04
PROP 964 456 234 / 012
Ràdio Taxi Vinaròs 964 45 51 51
Recollida d’animals perduts 964 45 00 07
Registre civil 964 45 28 77
Registre de la propietat 964 45 18 14
SERVEF (Ofi cina d’ocupació) 964 45 05 16
Serveis Socials 964 45 00 75
Vinataxi 600 600 333

Cerrajero 24h ·  Vimar 667 60 70 86
OMIC 964 40 77 00

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes: 
964 40 56 15
964 40 74 93

Centre de Formació de Persones Adultes “Llibertat”: 

Gas butà 964 45 11 24

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
La Farmacia de guardia realizará un turno de 24h (de 9.00h a 9.00h). 

Entre las 24h y las 8.00h, únicamente se realizarán dispensaciones con 
receta médica y se deberá llamar a la policía local 964 40 77 04

12 desembre FERRER pl. Sant Antoni, 39

13 desembre ROCA San Francisco, 6

14 desembre GUIMERÀ Pl. Parroquial, 11

15 desembre ADELL P. Picasso - Pio XII

16 desembre SANZ c. Pont, 83

17 desembre VALLS Zona turística nord, 11

18 novembre MATEU c. Sant Francesc, 103

         TRENS  VINARÒS-CASTELLÓ-VALÈNCIA

AUTOBUSOS
el setmanari vinaròs no es responsabilitza de canvis o errors en els horaris. 
es recomana consultar  els horaris a les pàgines web d’  autos Mediterráneo i Renfe

CATÍ    

ANROIG

XERT

SAN MATEU

CANET

LA JANA

TRAIGUERA

SAN JORDI

VINARÒS

8:15

8:25

8:30

8:45

9:00

9:10

9:15

9:20

9:45

17:30

17:20

17:15

16:55

16:45

16:35

16:30

16:25

16:00

CATÍ - VINARÒS

LUNES, MIÉRCOLES Y VIERNES no festivos

*resto de días sin servicio

VUELTAIDA

HORARIOS ACTUALIZADOS A 24/09/20
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agenda

VINARÒS De 6:30 a 19:30 cada 30 minutos. 20:30 y 21:30

BENICARLÓ De 7:00 a 20:00 cada 30 minutos. 21:00 y 22:00

PEÑÍSCOLA

PEÑÍSCOLA De 7:30 a 20:30 cada 30 minutos. 21:30 y 22:30

BENICARLÓ De 7:50 a 20:50 cada 30 minutos. 21:50 y 22:50

VINARÒS

VINARÒS
De 6:30 a 21:30 cada 60 minutos

BENICARLÓ
De 7:00 a 22:00 cada 60 minutos

PEÑÍSCOLA

PEÑÍSCOLA
De 7:30 a 22:30 cada 60 minutos

BENICARLÓ
De 7:50 a 22:50 cada 60 minutos

VINARÒS

Horario vigente desde 28/10/2020

LUNES A SÁBADO (EXCEPTO FESTIVOS)

LÍNEA VINARÒS - BENICARLÓ - PEÑISCOLA

DOMINGOS Y FESTIVOS

www.autosmediterraneo.com964 40 19 36

         TRENS VALÈNCIA-CASTELLÓ-VINARÒS

CASTELLÓ              6:00  - 13:00 - 20:00

BENICÀSSIM           6:20 - 13:20 - 20:20

PLAYETAS               6:25 - 13:25 -  20:25

OROPESA                6:40 - 13:40 - 20:40

RIBERA                    6:50 - 13:50 - 20:50

TORREBLANCA       7:00 - 14:00 - 21:00

ALCALÁ                   7:15 - 14:15 - 21:15

STA. MAGDALENA  7:25 - 14:25 -  21:25

BENICARLÓ            7:35 - 14:35 -  21:35

VINARÒS                 7:55 -14:55  - 21:55

VINARÒS                  08:00  -  15:00  - 22:00

BENICARLÓ             08:24  -  15:24  - 22:24

STA. MAGDALENA   08:35  -  15:35  - 22:35

ALCALÁ                     08:45  -  15:45  - 22:45

TORREBLANCA        09:00  -  16:00  -  23:00

RIBERA                     09:10  -  16:10  - 23:10

OROPESA                 09:15  -  16:15  - 23:15

PLAYETAS                 09:25  -  16:25  - 23:25

BENICÀSSIM             09:30  -  16:30  - 23:30

CASTELLÓ                09:55  -  16:55  - 23:55

CASTELLÓ - VINARÒS

LUNES A DOMINGO
VUELTAIDA

HORARIOS ACTUALIZADOS A 19/10/20

IDA
VUELTA 

Castellón - Estación de Autobuses 

Cardenal Costa (esq. Avda. Barcelona)
Avda. Benicàssim (Estadio Castalia)

Avda. Benicàssim (Hospital General)

Avda. Barcelona (esq. Paseo Morella)
Pza. T. Izquierdo (Esc. Virgen de Lourdes)

Pinar del Mater Dei
Benicàssim - Avda Castellón (Carmelitano)

C/ El Clot (junto Puente de Hierro)
Avda. Barcelona (Monjas Oblatas)

C/ Santo Tomás (Rte Montesol)

PLAYETAS
Avda  Barcelona (Voramar)

Oropesa - Cuartel de la Guardia Civil
TORRE DE BELLVER

N-340 Empalme Cabanes
C/ J. Rivera Forner (Porches)

N-340 - Venta Germán

N-340 - Rte Camioneros
N-340 - Rte. Tere

Torreblanca - C/ San Antonio (cooperativa)

Avda. del Mar (Turísmo)
C/ San Antonio (Ayuntamiento)

C/ San Jaime, nº108

Alcalá - General Cucala (Campo Futbol)
Empalme Alcocebre

Avda. H Marruecos (Estación)
Sta. Magdalena C/ Estación - C/ Carretera

Benicarló - C/ San Francisco (casal)

Vinaroz - Picasso

Vinaroz - Río Servol

En el regreso, solicite al conductor la parada en la
UJI. En los servicios con llegada a Castellón a las

9:55 y 16:55
SOLO DÍAS LECTIVOS 

A las 12:50 y 19:50 salida desde la UJI
SOLO DÍAS LECTIVOS 

Hospital de Vinaroz 

www.autosmediterraneo.com   (964) 22 00 54

AUTOBUSOS
el setmanari vinaròs no es responsabilitza de canvis o errors en els horaris. 
es recomana consultar  els horaris a les pàgines web d’  autos Mediterráneo i Renfe

TRENS VINARÒS- BARCELONA               TRENS VINARÒS-CASTELLÓ-VALÈNCIA

TRENS BARCELONA -VINARÒS              TRENS VINARÒS-CASTELLÓ-VALÈNCIA

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  03 noviembre 2020 17:41:57

Origen: VINAROS
Destino: BARCELONA (TODAS)
Trenes para el día: jueves 03 diciembre 2020
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
18084 REG.EXP. 06.53 10.25 3h. 32min. 17.60
99402 MD 10.03 14.28 4h. 25min. 13.00
00694 TORRE ORO 17.43 19.35 1h. 52min. 30.00
18096 REG.EXP. 18.43 22.25 3h. 42min. 17.60

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  03 noviembre 2020 17:45:15

Origen: BARCELONA (TODAS)
Destino: VINAROS
Trenes para el día: jueves 03 diciembre 2020
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
00697 TORRE ORO 09.22 10.57 1h. 35min. 30.00
18093 REG.EXP. 09.43 13.08 3h. 25min. 17.60
99607 MD 10.43 14.11 3h. 28min. 13.00
99842 MD 15.40 19.41 4h. 1min. 12.90
18189 REG.EXP. 19.43 23.05 3h. 22min. 17.60




